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I S F A H A N   N E W S اولین روزنامه

اقتصادی
دو زبانه 

استان اصفهان

ادامه در صفحه 

قیمت 1000 تومان

تغییر الگوی کشت راه دور زدن بحران خشکسالی؛

 مصوباتی که نباید روی کاغذ بماند

چشمان بسته به روی 
نابینایان جامعه

با دل هایی روشن سوار بر اسب 
سفیدشان می شــوند تا جای 
خالی چشمان سیاهشان را حس 
نکنند و در دنیایی سیر می کنند 
که برای ورود به آن باید شرایط 
خاصی داشــت. 23 مهر ماه روز 
جهانی این عزیزان روشــن دل 
است که دنیا اطرافشان دل انگیز 
است به شــرط اینکه ما روشن 

چشمان ،سیاهش نکنیم! 
مســلما هیچ نابینایی احتیاج 
به ترحم بقیه جامعه نداشــته 
و نخواهد داشــت زیرا خداوند 
متعال به جای دو چشم بینا به 
این عزیزان مناعــت تبعی داده 
که حتی می توانند بقیه جامعه 
را نیز از لحاظ روحی به آرامش 
دعوت کنند. نام گذاری چنین 
روزی نه از سوی جلب ترحم برای 
این عزیزان بلکه برای جلب توجه 
به تفاوت این افراد با بقیه جامعه 

است.
تفاوت هایی که نیازمند شناخته 
شدن از ســوی بقیه مردم  دارد 
تا شــاید در طرز رفتارشــان با 
نابینایان اندکی اثر گذار شود.به 
همین دلیل  ایــن روز به خاطر 

بزرگداشت...      علاوه بر بحران خشکسالی و نیاز به تغییر الگوی کشت، مشکلاتی نیز هر ساله برای کشاورزان اصفهانی که اقدام به کشت محصولاتی از جمله سیب زمینی و پیاز می کنند ایجاد می شود
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بازار طلا و سکه 98/7/22 ساعت 15:05

قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
3,954,0003,994,000قدیم

سکه طرح 
3,956,0004,007,000جدید

2,028,0002,060,000نیم سکه

1,229,0001,247,000ربع سکه

849,000859,000سکه گرمی

یک مثقال 
1,755,0001,764,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
18404,900407,700 عیار

یک گرم طلای 
439,000439,000دست دوم

یک گرم طلای 
24539,900543,600 عیار

تبسم تالاب بین المللی 
 گاوخونی پس از سال ها

 غم خشکسالی
تــالاب بین المللــی گاوخونی که بــه عروس 
تالاب های ایران معروف اســت با ورود انبوه آب 
به این اکوسیستم کم نظیر فلات مرکزی کشور 
جان دوباره گرفت و پس از سال های تلخ عذاب 
خشکسالی، فصل عاشــقی گل ها و پرندگانش 
فرارســیده و تبســمی دوباره بر علاقه مندان، 

گردشگران و مردمان منطقه اش نشانده است.
ای مامن با طروات کویر، ای زایش مستی و ترانه 
پرندگان، چرا سالها ترا خشکانده اند، چرا شادابی 
ترا بریده اند، می دانی مردمان دیار کویر بلکه همه 
ایران از تو قصه ها دارند و از ســاحل آرامش تو 
نقاشی می ساختند. بار دگر تبسم ترا با خبر ورود 
آب به رویشگاه هایت دیده ایم و آبشار خوشحالی 

را در دیار نصف جهان جاری کردی....
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فرزانه مستاجران
سرمقالــــه

ISFAHAN
N E W S

در شهر

 درملاقات مردمی شهردار اصفهان و مدیران شهری با مردم منطقه 12 عنوان شد:
بیشترین حریم شهری را منطقه 12 داراست

شــهردار اصفهان 
به همراه تنی چند 
از اعضای شــورای 
اسلامی شهر، معاونین ومدیران شهرداری 
در برنامــه ملاقات مردمی شــهردار با 
شــهروندان مناطق، این بار در منطقه 12 
شهرداری اصفهان حضور پیدا کرد. شهردار 
اصفهان در این دیدار چند ساعته علاوه بر 
دیدار با مردم منطقه 12 با معتمدین محلی 
این منطقه نیز دیــدار و گفت و گو کرد تا 
پیگیر مسائل و مشکلات شهروندان باشد.

قدرت الله نوروزی در این دیدارضمن تشــکر از 
مشارکت بالای معتمدین و شهروندان منطقه 
12 با شهرداری، اظهار کرد: به بهانه های مختلف 
بازدیدها و جلسات بسیاری در مناطق مختلف 
شــهر اصفهان بــرای پیگیری امــور مناطق و 
رسیدگی به مشکلات مردم برگزار می کنم با این 
وجود بسیار خرسندم که در مناطق شهر اصفهان 

با حضور مردم و معتمدین حضور دارم.
وی تصریح کرد: حضور معتمدین در این جلسه 
و پیگیری مشکلات مردم منطقه توسط آنان را 
فرصتی طلایی برای مدیران شهری می دانم زیرا 
معتقدم شنیدن این مشکلات بسیار ارزشمند 
اســت، معتمدان محلی بهتر از هر فرد دیگری 
مشکلات را می دانند و مشاوره های آنها بهترین 
کمک برای گرفتن تصمیمات و بودجه بندی های 
صحیح برای خدمت رسانی بیشتر به مردم است.

شهردار اصفهان مســاحت منطقه 12 را 8 هزار 
و 200 هکتار ذکر کرد و افــزود: 6 هزار و 600 
هکتار از این مســاحت در حریم شهر قرار دارد 
که بیشترین حریم را در بین سایر مناطق شهر 
اصفهان دارا است، 11 محله با ترکیب ها، سلایق 
و مشکلات متفاوت در این منطقه گرد هم جمع 

شده اند.
وی با بیان اینکه برخی از مشکلات منطقه نیاز به 
کار مطالعاتی و بررسی های بیشتری دارد، گفت: 
با این وجود بسیاری از مشکلات با پیگیری های 
ابتدایی قابل حل است، موارد مطرح شده توسط 
معتمدین منطقه 12 همگی مورد بررسی قرار 
می گیرد و ردیف های بودجه ای در صورت لزوم 

برای آنها در نظر گرفته می شود.
نوروزی تاکید کرد: طی مدتی که مدیریت شهری 
را بر عهده داشتیم برخی از مسائل منطقه حل 
شده است، بسیاری از مسائل علی آباد کلنگان 
با وسعت بســیار زیاد که ســال های بسیاری با 
مشکل مواجه شده بود هم اکنون حل شده است، 

مصوبات لازم از مراجع مربوطه مانند شورایعالی 
شهرسازی برای بارگزاری در پهنه بندی های 6 
هزار و 600 هکتاری منطقه 12 گرفته شد که کار 
بسیار بزرگی برای این منطقه بوده که آثار آن قابل 

ارزیابی در حال حاضر نیست.
شــهردار اصفهان با بیان اینکــه حضور در بین 
مردم مناطق دیگــر نیز ادامــه می یابد، گفت: 
انتقال مشکلات توســط مردم و شنیدن حرف 
آنها و انتقال این مشکلات به مسئولین می تواند 
تحولات بسیار خوبی را برای مناطق مختلف شهر 

اصفهان در پی داشته باشد.
وی تصریح کرد: لازم اســت در هــر منطقه با 
تشــکیل NGO ها پیگیری مشکلات مردم 
توســط خود مردم انجام شــود. در بسیاری از 
کشورها این ســازمان های مردم نهاد هستند 
که نقش اصلی را در خدمات رســانی به مردم 
دارند، این ظرفیت در مناطق شهر اصفهان نیز 
وجود دارد تا مکانیزمی بــرای تعاون و تعامل با 

دستگاه های خدمات رسان به وجود بیاید.

    تکمیل پارک سوار مهم عاشق آباد طی 
دو ماه آینده

مدیر منطقه 12 شهرداری اصفهان نیز در این 
جسله با اشــاره به پروژه های عمرانی منطقه، 
اظهار کرد: یک پروژه مشارکتی در میدان شهید 
علیخانی واقع شده که سه ســقف آن اجرا و در 
حال تکمیل شدن است، مساحت این زمین 2 
هزار 180 متر مربع بــا زیربنای 18 هزار و 230 

متر مربع است.

    پروژه ادامه خیابان مفتح به آزادگان تا 
پایان سال به بهره برداری می رسد

علی باقری پروژه ورزشی شهرک نگین را یکی 
دیگر از پروژه های منطقه ذکر کرد و افزود: از دیگر 

پروژه های عمرانی در دســت احداث مجموعه 
فرهنگی ورزشی شهرک مهدیه است که مراحل 
پایانی تکمیل خود را با زیربنای 880 متر مربع در 
دو طبقه و اعتبار 1 میلیارد و 686 میلیون تومان 

طی می کند.
وی یکی دیگر از پروژه های شــاخص منطقه و 
شهر اصفهان را پروژه پارک سوار عاشق آباد ذکر 
کرد و افزود: این پروژه در زمینی به مســاحت 
15 هــزار و 500 متر مربع در دو فاز در دســت 
اجراســت که امیدواریم طی دو ماه آینده هر دو 
فاز آن تکمیل شود. پارک سوار عاشق آباد یکی 
از بهترین پارک سوارهایی اســت که می تواند 
ترکیب خودروی شخصی، حمل و نقل عمومی و 
مترو را پوشش دهد. مدیر منطقه 12 شهرداری 
اصفهان با اشاره به اصلاح ورودی شهرک مهدیه، 
گفت: این پروژه نیز که درخواست چندین ساله 
مردم این شهرک است در حال اتمام است، پروژه 
مرکز توانمندسازی زنان سرپرست خانوار از دیگر 
پروژه های منطقه است که برای اولین بار در سطح 
شهر اصفهان در چهار طبقه در محله کم برخوردار 
امیرالمؤمنین و ناصر خســرو اجرا می شود، این 
مرکز به توانمندسازی زنان کمک کرده و باعث 

می شود زنان روی پای خود بایستند.
وی با بیان اینکه مجموعه فرهنگی شهرک کوثر 
در مجاورت مسجد امام حسن )ع( تکمیل شده، 
اضافه کرد: از دیگر پروژه های منطقه که آرزوی 
چندین ســاله مردم محله امیرالمؤمنین است 
پروژه ادامه خیابان مفتح به آزادگان اســت، 84 
پلاک در این مســیر قرار داشت که تاکنون 80 
پلاک آن آزادسازی شده اســت و امیدواریم تا 
یک ماه آینده آزادســازی آن تکمیل و تا پایان 
ســال به بهره برداری کامل برسد. باقری ارزش 
ریالی پروژه های آماده بهره برداری منطقه را 34 

میلیاردتومان ذکر کرد.

اخبار اصفهان
گــــــزارش

مسئولان تاکید دارند

افزایش وام مسکن نه 
کاهش قیمت آری

نظر مسئولان دولتی و بانکی این است 
که افزایش سقف تسهیلات مسکن 
نمی تواند کمکی به متقاضیان بازار 

مســکن کند، لذا برای تامین مسکن 
خانواده ها باید برنامه ریزی 
در جهت کاهــش قیمت 

7باشد. ...

ســید احمد موســوی، فارغ 
التحصیــل رشــته معماری 
شهرســازی از دانشگاه علم و 
صنعت در سال 71، حدود 16 
سال عضو هیات علمی دانشگاه 
خوراســگان بــوده و در حال 
حاضر عضو گــروه تخصصی 
معماری اصفهان و عضو کمیته سیما و منظر 

شهرسازی است.
وی در 5 سال گذشته در حوزه نمای خشک 
مطالعات علمی مفصلی انجام داده و موفق 
شده است با تمرکز بر این موضوع، یک نمای 
منحصر به فرد، کاملًا ایرانی و قابل تطابق با 
هر اقلیم، فرهنگ، کاربری و اقتصاد ارائه و 
در قالب یک پکیج بــا 8 اختراع مختلف به 

ثبت برساند.
موسوی در حاشیه همایش » اصفهان؛ تمرکز 
بر ساختمان، غفلت از شهر« مشکل اصلی 
شهر را نبود تخصص کافی و گسست میان 
معماری گذشته و معماری مدرن دانست و 
گفت: در صد سال اخیر با پیدایش فولاد بتن 
وارد معماری مدرن شدیم که این موضوع 
دقیقاً با دوران صنعتی شدن ایران مصادف 
شد؛ حجم تحولات سیاسی مختلف، تغییر 
حکومت ها از دوره قاجار بــه پهلوی اول و 
پهلوی دوم و جمهوری اسلامی باعث شد 
که در این سال ها تنش های زیادی را پشت 
سر بگذاریم و ثبات سیاســی، اجتماعی و 
اقتصادی نداشته باشیم. وی افزود: در دوره 
صفوی، وجود ثبات سیاسی و حاکمیتی، 
ثبات اقتصادی را به دنبال داشــت لذا در 
شهرهای مختلف از جمله اصفهان، ساخت و 
سازهای بسیار خوب و قابل توجهی صورت 
گرفت؛ اما با نبود ثبات سیاسی و تغییرات 
حکومتی، پیدایش معماری مدرن را شاهد 
بودیم که یک گسست بین معماری گذشته 
و حال ایجاد کرد. این فارغ التحصیل رشته 
معماری شهرسازی تصریح کرد: در غرب 
از معماری مدرن به معماری پسُت مدرن 

بازگشتند و مجدداً از آن به مدرن برگشتند 
و اصلاحــات لازم را انجام دادند، ما نیز باید 
گذشته را احیا کنیم، ارزش های آن را بیابیم، 
مبانی آن را تعریف کنیــم و در حوزه های 
مختلف از جمله ارتباطات، معماری، نما و 
مصالح، خودمان را بــا نیازهای روز تطبیق 
دهیم. موسوی خاطرنشان کرد: منابع خاک 
رس ما پایان یافته است لذا باید به نماهای 
پوســته ای با کامپوزیت های جدید روی 
آوریم؛ پس به طور قطع نمی توانیم آجر را به 
همان شکل قدیم و با همان مواد تهیه کنیم.

وی با بیان اینکه وقتی نتوانیم خودمان را با 
نیازها و مشکلات روز تطبیق دهیم، آن نیاز 
به بحران تبدیل می شود، اظهار کرد: ما باید 
زودتر به استقبال مشکلات برویم، نیازهای 
خود را تأمین و تعریف کنیم و در عین حال 

اجازه ندهیم به ساختارشکنی منجر شود.
موسوی با اشاره به اینکه نماهای پوسته ای 
به معنای نصب پوســته ای باریک بر روی 
سفت کاری، از دوره صفوی رایج شد، گفت: 
سیســتم های ســاختمانی ما قابی شکل 
هســتند و مقررات ملی ساختمان نشریه 
714 اجازه نمی دهد که ساختمان بیش از 
20 متر، نمای تر داشته باشند. اما تکنولوژی 
در کشور ما ناقص ماند، یعنی سیستم قابی 
شکل و برج می ســازیم اما برای نمای آن 

فکری نکرده ایم.
عضو گروه تخصصی معماری اصفهان یادآور 
شد: در همین شهر اصفهان، برج 20 طبقه 
ساخته می شود و می خواهند نمای آن را به 
صورت بنایی و ترَ، آجر کنند؛ به طور قطع، 
تغییر رفتار قاب و میان قاب باعث می شود 
که این نما فرو بریزد و از آنجایی که به این 
موضوعات فکر نشده، کار در همین مرحله 
قفل می شود؛ لذا باید برای این ساختمان ها 
از نمای خشــک مانند کامپوزیت و شیشه 
لامه یا سنگ و ســرامیک خشک استفاده 

کنیم.
موسوی افزود: بنده نمایی ابداعی و اختراعی 
ارائه کردم که بتواند نیاز مــا را به گونه ای 
تأمین کند که نما، پوسته ای و خشک باشد 
و مزیت نماهای خشــک متعارف را داشته 
باشد اما از عیب های آن عاری باشد؛ این نما 
می تواند جایگزین نماهای خشکی باشد که 
با ضوابط طرح تفصیلی مــا مغایرت دارد و 

بومی و ایرانی نیست.
گفتنی است، همایش » اصفهان؛ تمرکز بر 
ساختمان، غفلت از شــهر« با حضور دکتر 
صنیع زاده مدرس دانشــگاه از سوی مرکز 
اصفهان شناسی و خانه ملل سازمان فرهنگی 
اجتماعی ورزشی شــهرداری اصفهان در 

کتابخانه مرکزی برگزار شد.

عضو گروه تخصصی معماری اصفهان:

عدم توانایی در تطابق با نیازها و مشکلات، آن را به بحران تبدیل می کند

ما باید زودتر به 
استقبال مشکلات 

برویم، نیازهای خود 
را تأمین و تعریف 

کنیم و در عین حال 
اجازه ندهیم به 

ساختارشکنی منجر 
شود

عضو گروه تخصصی معماری اصفهان با بیان اینکه وقتی نتوانیم خودمان را با نیازها و مشکلات روز تطبیق دهیم، آن نیاز به بحران تبدیل 
می شود، اظهار کرد: ما باید زودتر به استقبال مشکلات برویم، نیازهای خود را تأمین و تعریف کنیم و در عین حال اجازه ندهیم به ساختارشکنی 

منجر شود.

مریم محسنی
گـــزارش
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چشمان بسته به روی 
نابینایان جامعه

ادامه از صفحه یک:
...  قوانیــن نوشــته شــده برای 
روشندلان اســت. جان کلام این 
قوانین  این اســت کــه نابینا هم 
عضوی از جامعه متمدن اســت و 
حقوق اجتماعی مصرحی دارد و 
به جای ابراز ترحم حقوق او را باید 

رعایت کنیم. 
باید بدانیم عصای سفید می تواند 
ضامن جان و ســلامت یک نابینا 
باشد. اگر عصای سفید را نبینیم 
این ماییم که نابیناییم و اگر فردی 
نابینااست  دســت خود او نبوده 
این نابینایی در عین بینایی از آن 
دست ندیدن هاســت که سزاوار 

سرزنش است.
اشتغال، ادامه تحصیل، تردد در 
شهر و امورات رفاهی و معیشتی 
جزیی از احتیاجات هر فرد است 
که مســلما نابینایان نیز جز افراد 
جامعه هستند و باید این نیازهای 
اولیه برای آنها نیز از سوی جامعه 

فراهم شود.
 اشــتغال و نبودن کار مناسب از 
مهمترین و اصلــی ترین دغدغه 
نابینائیان اســت که در بیشــتر 
 مواقع این دغدغه و مشکلات مورد 
بی توجهی قرار مــی گیرد .البته 
شــاید اکنون بگویید برای افراد 
عادی هم شــغل پیدا نمی شود و 
کارفرمایان توانایی پرداخت حقوق 
شان را ندارند چه برسد به اینکه 
فردی نابینا به دنبال اشتغال باشد! 
آری کاملا درست اســت زیرا  با 
وجود بیکاری شــایع در ســطح 
جامعه دیگر کسی به فکر اشتغال 
نابینایان نیســت امــا باید گفت 
این قشر بیشــتر از بقیه افراد به 
 شغل مناســب احتیاج دارند زیرا 
هزینه هــای زندگــی و درمان 
این افــراد خیلی بیشــتر از یک 
فرد معمولی اســت ضمن اینکه 
 نابینایــان هــر شــغلی را هــم

 نمی توانند انجــام دهند و حتما 
باید در مکان هایی به کار گرفته 
شــوند که با توجه بــه وضعیت 
جسمانیشــان کارایــی لازم را 

داشته باشد.
به نظر می رسد خیابان هایی که 
افراد بینا به دلیــل نبود امکانات 
رفت و امد ماننــد خط عابر پیاده 
و پل عابــر در آن تصادف کرده و 
 به راحتی جان خود را از دســت 
مــی دهند، جــای امنــی برای 

نابینایان نباشد.
 یکی از مشکلات اصلی  نابینایان 
عدم وجود امکانات لازم برای تردد 
در ســطح شهر اســت. نابینایان 
حق استفاده از تمامــی امکانات 
رفاهی معمول در جامعه را دارند 
آنان بایســتی بتوانند بــه مانند 
 دیگر شــهروندان در استفاده از  
پیاده روها، خیابان هــا و وسایل 
حمل و نقل همگانی مانند اتوبوس 
و نیــز اماکن عمومی، مراکز 
تفریحی و مذهبی دارای حقوقی 
برابر و فرصت هایی یکسان باشند. 
امــا متاســفانه ایــن حقــوق 
 به هیــچ وجــه رعایت نشــده

 است. 
در جامعه امروزی مــا  نابینایان 
روشندلانی هســتند که همواره 
مشکلات فراوانی دارند و اگرچه 
هنوز انتظارات و خواسته های این 
قشر برآورده نشده است اما آنان 
همچنان از اهداف خود بازنمانده 
اند و به تحصیــلات عالی و دیگر 
فعالیت هــای روزانــه ادامه می 

دهند.
جان کلام این است که نابینا هم 
عضوی از جامعه ماست که باید از 
حقوق برابر با بقیــه افراد جامعه 

برخوردار باشد.

اقتصاد استان
02
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تعرفه25درصدیصادراتسنگآهنموثرنباشد،افزایشمییابد
قائم مقام وزیر صمت در امور بازرگانی گفت: تعرفه 25 درصدی صادرات سنگ آهن در دوره سه ماهه بازنگری 

خواهد شد و در صورت عدم موثر بودن افزایش خواهد یافت.
به گزارش خبرگزاری روابط عمومی ذوب آهن، حسین مدرس خیابانی در بازدید از غرفه ذوب آهن اصفهان 
در نمایشگاه فولاد چابهار بر ضرورت ممنوعیت واردات ریل تاکید کرد و اظهار داشت: نباید کارگران ما به 

دلیل صادرات مواد خام معدنی بیکار شوند.
قائم مقام وزیر صمت در امور بازرگانی افزود: تعرفه 25 درصدی صادرات سنگ آهن در دوره سه ماهه بازنگری 

خواهد شد و در صورت عدم موثر بودن افزایش خواهد یافت.
وی در آئین افتتاحیه نخستین نمایشگاه و همایش فولاد چابهار نیز گفت: کشور ما برای افق 1404 ایجاد 55 میلیون تن فولاد 

را هدف گذاری کرده است؛ این در حالی است که بزرگترین شرکت های فولادی کشور از جمله فولاد مبارکه و ذوب آهن اصفهان به دلیل خام 
فروشی و صادرات سنگ آهن با کمبود سنگ آهن و مواد اولیه مواجه هستند. مدرس خیابانی تصریح کرد: بنا به فرمایش مقام معظم رهبری باید 
با خام فروشی مواد معدنی مقابله شود و در واقع باید با ایجاد زمینه های رونق تولید، مواد خام را در کارخانجات داخلی کشور به موادی با ارزش 
افزوده بالاتر تبدیل کنیم و سپس با صادرات شمش و سایر محصولات فولادی سودآوری و رونق اقتصادی بیشتری برای کشورمان به بار آوریم.

بهرهبرداریاز۱۷معبرجدیدشهریدرکاشان
شهردار منطقه)1( کاشان از بهره برداری از 1۷ معبر شهری در شش ماه نخست امسال در این منطقه خبر داد.
محمدحسین واحدیان از کاشان از آغاز فعالیت میز خدمت در این شهرداری خبر داد و افزود: راهنمایی 
در صورت بروز نارضایتی و نیاز به مذاکره، معرفی به واحدهای سازمانی، تکریم ارباب رجوع، رعایت حقوق 

شهروندی و جلوگیری از سردرگمی مراجعان از اهداف ایجاد میز خدمت است. 
وی با اشاره به بهره برداری از 1۷ معبر در این منطقه در مهرماه امسال با هدف رفع نقاط حادثه خیز و تسهیل 

عبور و مرور، تصریح کرد: اعتباری بالغ بر هشت میلیارد ریال به این منظور اختصاص یافته و به دنبال آن هشت 
هزار و ۳55 مترمربع به مساحت معابر شهر افزوده شده است.

شهردار منطقه)1( کاشان با بیان اینکه در نیمه نخست سال جاری 50 میلیارد ریال صرف آزاد سازی 12 پلاک شده است، 
خاطرنشان کرد: در این مدت بهسازی و مقاوم سازی بام های تاریخی عباسیان با اعتباری بالغ بر 1۳ میلیارد ریال انجام شده است.

واحدیان تصریح کرد: عملیات عمرانی  در این ابنیه تاریخی شامل بهسازی، تثبیت، گچ بری و مقاوم سازی بام ها به مساحت بیش از دو هزار و 
500 متر مربع توسط شهرداری انجام شده است. وی با اشاره به نقش خانه تاریخی عباسیان در گردشگری شهری، یادآور شد: این بنای مهم 

توریستی و تاریخی همه  روزه میزبان گردشگران داخلی و خارجی زیادی است.

فرزانه مستاجران
سرمقالــــه
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وی با اشاره به ماندگاری خاطرات دوران  
تحصیل در ذهن، افزود: مدارس با ایجاد 
خاطرات مانــدگار در ذهن، زمینه های 
رشد و تعالی را فراهم می کنند و چه نیکوست اگر بتوانیم نام و یاد 
خیران  مدرسه ساز را نیز در ذهن محصلان و دانش آموزان ماندگار 

کنیم.
 مدیرکل اداره نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان اصفهان، 
دلیل حساست و امنیت در ساخت مدارس را کاربران آن دانست و 
افزود: تامین امنیت دانش آموزان از اصول مهم و اصلی در ساخت 
فضای آموزشی اســت و تمام فضاها و واحدهای آموزشی استان 

مطابق آخرین استانداردهای ملی و بین المللی درحال ساخت است.
 فرماندار شاهین شــهر و میمه، نیز با قدردانی از »مسعود باقری 
باغبادرانــی« خیر مدرسه ســاز، اظهــار کرد: این شهرســتان 
شاخص های توسعه یافته، پیشرو و ویژگی های خاصی نسبت به 
سایر شهرستانهای استان داشــته که آن  را در جایگاهی با برتری 

نسبی نسبت با دیگر شهرستان ها قرار داده است.
 اسفندیار تاجمیری، با اشاره به جمعیت شهرستان که در آستانه 
۳00 هزار نفر شدن اســت، تصریح کرد: با توجه به مهاجرپذیری 
بودن شهرستان، رشد نرخ دانش آموزان نیز در این شهرستان رو به 

افزایش بوده و چندین برابر میانگین استانی است.

 وی جبران ظرفیت های شهرستان در برابر افزایش مطالباتِ نرخ 
خدمات تحصیلی و اداری را در راستای بسیج همگانی نهادهای 
اجرایی بیان کرد و ادامه داد: با تغییر در رویکرد عام اداره کل آموزش 
و پرورش نیز در کنار نهادهای اجرایی شهرستان می توانیم روند 

سازندگی شاهین شهر و میمه را رونق و سرعت ببخشیم.
سالن ورزشی مهارت با زیربنای یک هزار و 110 متر مربع و اعتبار 
یک میلیارد و 120 میلیون تومان پس از هشت سال در حالی به 
بهره برداری رسید که مبلغ ۳50 میلیون تومان از این اعتبارات را 
شرکت پخش و پالایش ملی نفت ایران و مابقی از محل اعتبارات 

اداره کل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس تامین شده بود.

230پروژهآموزشینیمهتمامدراستاناصفهان

مدیرکل اداره نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان اصفهان گفت: 2۳0 پروژه احداث مراکز آموزشی ناتمام در استان وجود دارد که باید این پروژه های نیمه تمام 
هر چه سریع تر به پایان برسند.

سید مهدی میربددر آئین افتتاح مدرسه خیرساز »مسعود باغبادرانی« و سالن ورزشی طراوت وابسته به اداره آموزش و پرورش با اشاره به 2۳0 پروژه احداث 
مراکز آموزشی ناتمام در استان، گفت: سال گذشته طبق دستور وزارت کشور و تبیین سیاست تکمیل پروژه نیمه تمام خیرنهاد، توانستیم ۱۷ پروژه را در شهرستان 

شاهین شهر تکمیل کرده که اکنون در حال فعالیت هستند.

ایسنا
خـــبــــر

 تبسم تالاب بین المللی گاوخونی 
پس از سال ها غم خشکسالی

تالاب بین المللــی گاوخونی که به عروس 
تالاب های ایران معروف است با ورود انبوه 
آب به این اکوسیستم کم نظیر فلات مرکزی 
کشور جان دوباره گرفت و پس از سال های تلخ عذاب خشکسالی، 
فصل عاشــقی گل ها و پرندگانش فرارسیده و تبسمی دوباره بر 

علاقه مندان، گردشگران و مردمان منطقه اش نشانده است.

ای مامن با طروات کویر، ای زایش مســتی و ترانه پرندگان، چرا سالها ترا 
خشکانده اند، چرا شادابی ترا بریده اند، می دانی مردمان دیار کویر بلکه همه 
ایران از تو قصه ها دارند و از ساحل آرامش تو نقاشی می ساختند. بار دگر 
تبسم ترا با خبر ورود آب به رویشگاه هایت دیده ایم و آبشار خوشحالی را در 

دیار نصف جهان جاری کردی.
صد غزل از دل به لب های قلم جاری است تا شوق شادی ترا  بنگارد چراکه 
چشم های زیادی سالها نگران استمرار خشکی تو بوده اند، ای سکوت پرمعنا، 
یادت باشد در غربت غروب تو، گلهای فراوانی تا امروز خشک و بی رمق شدند.

 آری - چند روزی است آیه رویش گلهایت از دل پرندگانت جاری شد و امروز 
که دوباره کویر عطشناک مرده را جان دادی، امید که منبعد دامن سبز تو 
هرگز به غم خشکسالی آلوده نشود. بعد از این همیشه خرم و خوش باش تا 
موجها و گل های نیلوفر آبی ات در آبهایت برقصند و اهالی نیز طراوات بگیرند. 
 باری ! باید با تدبیر بر اهریمن خشکی و تهدید بتازیم، ای تالاب گاوخونی، 
ای رنج های رفته بر تو، همیشه پر آب باش، همیشه جاری باش که بی آبی و 
حسرت خیزش تو و زاینده رود تاریخ ساز، نتیجه نابودی حیات فلات مرکزی 

ایران است.
تالاب بین المللی گاوخونی که منطقه  ای به وسعت 4۷۶ کیلومتر مربع واقع 
در 1۶۷ کیلومتری جنوب شرق اصفهان در کنار شهر ورزنه و در مجاورت تپه 
 های شنی واقع و ارتفاع آن از سطح دریا یکهزار و 4۷0 متر و بیشینه عمق آن 
150 سانتی متر است که بیش از یک دهه به جز یک مورد آنهم کوتاه مدت 

در سال ۹5، آب را به خود ندیده است.
این تالاب در سال 1۳54 در کنوانســیون رامسر به ثبت رسید و نام آن در 
فهرست تالاب های بین المللی قرار گرفت که همواره یکی از زیستگاههای 
حیات وحش و پرنــدگان در فلات مرکزی ایران بود کــه اکنون خبری از 

موجودات زنده در آن نیست.
از دوم تا بیستم مهرماه سال جاری 2 میلیون و 241 هزار مترمکعب آب به 
تالاب گاوخونی رسید که می تواند گام بزرگی در جهت احیای این تالاب 
باشد.تالابی با تدبیر مسوولان استان و پیگیریهای مستمر اداره کل حفاظت 
محیط زیست و همکاری شرکت آب منطقه ای و سایر بخش ها در مهرماه 

دوباره نفس گرفت و بعد از سیلاب های بهاره دوباره باز جانی تازه گرفت.
با این که تا احیای تالاب گاوخونی و تحقق حقابه 1۷۶ میلیون مترمکعب 
در سال فاصله زیاد است ولی همین مقدار آبی هم که وارد این اکوسیستم 
طبیعی شده است با این  وجود که ایران به خصوص مناطق مرکزی ایران در 
خشکسالی است غنیمت است چون می تواند از بیدار شدن غول خفته که 

ریزگردها را تا فاصله های 500 تا هزار کیلومتر می کشاند جلوگیری کند.
معاونت نظارت و پایش حفاظت محیط زیست استان اصفهان در گفت و گو 
با ایرنا با اشاره به اینکه 2 میلیون و 241 هزار متر مکعب آبی که به تالاب رسید 
از تاریخ دوم تا بیستم مهرماه سال جاری بوده است اظهار داشت: در تاریخ 
یازدهم مهرماه آب با حجم تقریبی 14 مترمکعب بر ثانیه از سد رودشتین 
به سوی تالاب گاوخونی رهاسازی شد که پس از حدود یک هفته این آب به 

تالاب بین المللی گاوخونی رسید.
حسین اکبری تصریح کرد: با توجه به پایش های اداره کل حفاظت محیط 
زیست استان از یکم تا 1۶ مهرماه سال جاری میانگین نیم مترمکعب برثانیه 
آب همراه با پساب و زه آب کشاورزی از ایستگاه شاخه کنار به سمت تالاب 
جریان روانه شد که آب رهاسازی شده از ســد رودشتین روز چهارشنبه 
هفدهم مهرماه با دبی ۳.4 مترمکعب از ایستگاه شاخ کنار به طرف تالاب 

گاوخونی رفت که مقدار آب هجدهم مهرماه 5.25 مترمکعب شد.
وی تصریح کرد : حجم آب ورودی به بند شــاخ کنار در روزهای نوزدهم و 
بیستم مهرماه روند کاهشی داشته و به 4.۳۷ مترمکعب برثانیه رسیده است 
که از دوم تا بیستم مهرماه سال جاری دو میلیون و 241 هزار مترمکعب آب از 
بند شاخ کنار به سمت گاوخونی رفت که این مقدار از آب نیز به همراه اندکی 

پساب و زه کش های کشاورزی بود.

گــزارش

ایرنا
خـــبــــر

خـــبــــر

مدیرکل سازمان استاندارد استان اصفهان:

برخی در شرایط تحریم به دنبال کنار گذاشتن استانداردها هستند

مدیرکل سازمان استاندارد استان اصفهان گفت: برخی 
از افراد بر این اندیشه هستند که در شرایط تحریم باید 

استانداردها را کنار بگذاریم، اما این تفکر غلط است، چراکه مردم مورد 
ستم قرار می گیرند و حق شان از بین می رود.

 غلامحسین شفیعی در آیین تجلیل از منتخبان اداره کل استاندارد استان اصفهان 
و همزمان با روز جهانی استاندارد، اظهار کرد: بر این باور هستیم ارتقا رشد کیفی 
محصولات سبب رونق تولید، اشتغال زایی در کشور و همچنین رقابت پذیری در 
عرصه بازارهای جهانی خواهد شد. وی با تاکید بر اینکه یکی از دلایل از دست دادن 
بازارهای صادراتی، صادر کردن کالاهای بی کیفیت است، افزود: کالای بدون کیفیتی 
که از ایران صادر می شود، به نام ایران تمام خواهد شد، نه شرکت صادر کننده؛ بنابراین 

باید سعی کرد در کشورهای خارجی حرفی برای گفتن داشته باشیم.
مدیرکل سازمان استاندارد استان اصفهان با بیان اینکه در استان اصفهان واحدهایی 
موجود است که محصولات خود را با بهترین کیفیت صادر می کنند، تصریح کرد: در 
کشور باید شعار اصلی سازمان استاندارد پیاده سازی شود، شعار امسال استاندارد، 
»استانداردهای ویدئویی خالق صحنه های جهانی« است، شاید این شعار در حال 
حاضر ملموس نباشد اما با توجه به تاریخ دیرینه ایران، تصویرسازی و رسانه اهمیت بسیاری 

در دوران کهن داشته و همچنان دارد.
شفیعی تاکید کرد: فعالیت های ویدئویی و تصویری در عرصه امروز زندگی بشر نفوذ کرده و 
این سبب دگرگونی زندگی مردم شده است و با استفاده از این ابزار می توان به بسیاری از پیام 

ها دست یافت و یا آن را مخابره کرد.
وی با اشاره رتبه سازمان ملی استاندارد در جهان، گفت: ایران در دنیا رتبه بیست و یک را دارد 
و امیدواریم به جایگاه بالاتری دست یابیم، همچنین سازمان استاندارد در آسیا رتبه سوم، در 
میان کشورهای اسلامی رتبه نخست و در ایزو جهانی از پانزده کرسی جهان، یک کرسی از 

آن ایران است.
مدیرکل سازمان استاندارد اســتان اصفهان افزود: درحال حاضر ۸00 کارشناس در کشور 
فعال هستند و بیش از 100 استاندارد بین المللی در ایران نوشته شده که قابل استفاده است، 
همچنین ۳۳ هزار استاندارد ملی در ایران نوشته شده که شرکت های ملی ملزم به رعایت آن 
در بخش های مختلف هستند. وی با اشاره به جایگاه سازمان استاندارد استان اصفهان در 
کشور نیز، گفت: استان اصفهان با تلاش و همکاری فعالان استاندارد از سال 1۳۹0 تاکنون، در 
جشنواره شهید رجایی همواره رتبه اول و دوم را کسب کرده است، همچنین سازمان استاندارد 

استان اصفهان همواره در شاخص های عمومی رتبه نخست قرار دارد. ایسنا
خـــبــــر

درخواست ما از 
کشاورزان این است که 

به تغییر الگوی کشت 
و نیز سیستم آبیاری و 

نیز تغییر نهرهای سنتی 
به بتنی روی آورند که 

بودجه این کار در مجلس 
تصویب شده و نیاز 

به ارائه طرح  در جهاد 
کشاورزی استان دارد

تغییر الگوی کشت راه دور زدن بحران خشکسالی؛

مصوباتیکهنبایدرویکاغذبماند

تغییر الگوی کشت راه دور زدن بحران خشکسالی است، 
در این راستا ۶ مصوبه شورای گفت وگوی دولت و بخش 

خصوصی به یاری کشاورزان می آید.
با وجود تداوم خشکسالی در فلات مرکزی ایران به ویژه 
استان اصفهان، بحث تغییر الگوی کشت به عنوان یکی 
از راهکارهای موثر در حوزه کشــاورزی باید مورد توجه 

دستگاه های امر قرار گیرد.

تسنیم
گـــزارش
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      علاوه بر بحران خشکسالی و نیاز به تغییر الگوی کشت، مشکلاتی نیز هر ساله برای کشاورزان اصفهانی که اقدام به کشت محصولاتی از جمله سیب زمینی و پیاز می کنند 
ایجاد می شود

کشاورزانی که سال هاست 
در انتظار بارش های مداوم 
و پایان دوره خشکســالی 
هستند امســال دوره ای 
طولانی تــر از دریافت آب 
به منظور کشــت پاییزه را 
دریافت کردند اما آن طور 
که پیش بینی های هواشناسی می گوید 
دوران ترســالی در اصفهان آغاز نشــده و 
بارش های مطلوب بهاری که از اسفند سال 
گذشــته تا خرداد ماه در اصفهان صورت 
گرفت مقطعــی بوده و شــاید همچنان 
خشکســالی معضل اساســی کشاورزی 

استان اصفهان باقی بماند.
بنابراین آنچه که به عنوان راهکار دور زدن 
این بحران شناخته می شــود استفاده از 
روش هایی مانند تغییر الگوی کشت است 
که روشــی علمی و کاربــردی برای حل 
مشکلات کشــاورزان و کمک کننده به 

اقتصاد کشور نیز هست.  
حجت الاسلام سید ناصر موسوی لارگانی 
نماینــده فلاورجان در مجلس شــورای 
اســلامی پیرامون اقداماتی که در زمینه 
تغییر کشت در این شهرستان انجام شده 
است، گفت: در حال حاضر در شهرستان 
فلارجان با بررســی هایی که اداره جهاد 
کشاورزی شهرســتان و اســتان داشته 
کشــت هایی مانند زعفران و درخت های 

پسته و کشت هایی که از نظر آب بری یک 
چهارم برنج آب مصرف می کنند جایگزین 

این محصول شدند.
وی ادامه داد: بایــد به این نکته توجه کرد 
که اکنون کشت پیاز، سیب زمینی و کلم 
کشت آب بر هستند اما مشکل این است 
که همیشه باید آب پای کشت برنج باشد 
و تصور همه بر این است که این کشت آب 
زیادی مصرف می کند اما کشت پیاز که به 
همان میزان آب نیــاز دارد اما چون 2 روز 
یکبار به آب نیاز دارد هچ کس اعتراضی به 

آب بر بودن این محصول ندارد.
وی خاطرنشــان کرد: درخواســت ما از 
کشاورزان این اســت که به تغییر الگوی 
کشت و نیز سیســتم آبیاری و نیز تغییر 
نهرهای سنتی به بتنی روی آورند که بودجه 
این کار در مجلس تصویب شــده و نیاز به 
ارائه طرح  در جهاد کشاورزی استان دارد 
چرا که با این کار پرت آب بســیار کاهش 

پیدا می کند.
در هشتادمین نشست شورای گفت وگوی 
دولت و بخش خصوصی اســتان اصفهان 
نیز بر همین موضوع تاکید شد که از جمله 
مصوبات آن تغییر الگوی کشت محصولات 

کشاورزی بود.
استاندار اصفهان در این باره اظهار داشت: 
بسته حمایتی بخش کشاورزی در ۶ بند به 
تصویب اعضای این جلسه رسید که شامل 
اعطای تسهیلات سرمایه در گردش ویژه 
تولید و صادرات به فعالان اقتصادی از محل 
صندوق توسعه ملی با نرخ ترجیحی، تسریع 
در فرآیند بررسی و پرداخت تسهیلات از 
طریق سامانه سیتا، قرار گرفتن اطلاعات 
جامع 41 فقره طرح کشاورزی گلخانه ای 
و صنایع تبدیلی و ارائه خدمات مشاوره ای 

تخصصی بخش کشاورزی است.
عباس رضایی با اشاره به بحث تغییر کشت 
کشاورزی بیان کرد: تغییر الگوی کشت به 

ویژه برای محصولاتی مانند سیب زمینی 
و پیاز از جمله مســائل مطرح شــده بود، 
همچنین نبود صنایع تبدیلی و انبار کافی 
برای ذخیره سیب درختی سمیرم همچنین 
لزوم بیمه محصولات کشــاورزی بررسی 
ویژه و ارائه راهکار به نشســت های بعدی 

موکول شد.
 علاوه بر بحران خشکسالی و نیاز به تغییر 
الگوی کشت، مشکلاتی نیز هر ساله برای 
کشــاورزان اصفهانی که اقدام به کشــت 
محصولاتی از جمله ســیب زمینی و پیاز 
می کنند ایجــاد می شــود، بنابراین این 
مصوبات می تواند راهگشــا باشد. توسعه 
صنایع تبدیلی و ایجاد انبارهای کافی برای 
ذخیره محصولات موردنظــر می تواند از 
خسارت به تولیدات کشاورزان جلوگیری 
کند اما به شرط اینکه مصوبات موردنظر 
تنها روی کاغذ نباشد و در راستای عملی 

کردن آنها اقدام شود.
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امکان جدید ارتباطی 
برای رفع نگرانی زائران 

اربعین
همراه اول اعلام کرد بــا ارائه یک پیام 
جدید، اقدام به رفع نگرانی زائران اربعین 

کرده است.
اپراتور اول تلفن همــراه اعلام کرد با 
 )Announce( طراحی و ارائه یک پیام
جدید در شبکه خود، گامی در راستای 

حمایت از مشترکان برداشته است.
با در نظر گرفتن این آنونس جدید در 
شبکه، از این پس مشترکان همراه اول 
ضمن تماس با مشترکانی که در خارج 
از کشــور دچار اتمام شارژ )مشترکان 
سیم کارت های اعتباری( یا قطع بدهی 
)مشترکان سیم کارت های دائمی( می 
شوند، با پیام »مشترک گرامی، شماره 
ای که با آن تمــاس گرفته اید به علت 
بدهی یا عدم موجــودی کافی امکان 
پاســخگویی ندارد، در صورت تمایل 
می توانید با شماره گیری کد ستاره ۱ 
مربع نسبت به پرداخت بدهی یا افزایش 
شارژ ایشان اقدام فرمایید«، روبرو شده 
و می توانند به راحتی مشــکل آنان را 

برطرف کنند.
بر این اساس مشترکان همراه اولی که 
جهت راهپیمایی اربعین در کشور عراق 
به ســر می برند، ممکن است به دلیل 
اتمام شارژ یا قطع بدهی، این پیام جدید 
روی خطوط شان در مواجهه با تماس 

ها فعال شود.

گردشگری
خبر
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چگونه لایه برداری کنیم؟
به صورت معمــول روغن زیتون یک 
انتخاب عمومی به حساب می آید که 
معمولا هم خوب جواب می دهد و به 
خوبی به شما کمک می کند. نقش 
روغن ها در این لایه برداری معمولا 
راحت تر کردن فرایند اســت که به 
سلامت پوست هم بسیار کمک می 
کند. به انتخاب خود و متناســب با 
پوســت خود از یک روغن مناسب 

کمک بگیرید.
برای پوســت های چــرب معمولا 
روغن های هســته انگور، فندق و یا 
روغن گلرنگ که با نــام های کاغاله 
و یا کاجیله هم شــناخته می شوند 

مناسب است.
برای پوست های خیلی خشک شما 
کاربران هاو کن یو می توانید از روغن 

نارگیل کمک بگیرید
ترکیب یک پیمانه شکر و یک پیمانه 
روغن مناسب است و میبایست آن ها 
را با یکدیگر مخلوط کنید. این مخلوط 
باید یک شکل خمیری همچون کرم 
ها و خمیر دندان داشته باشد. اگر که 
با ریسک بیشتر به دنبال نتیجه بهتری 
برای لایه برداری هستید،  می توانید 
مقدار شــکر را تا دوبرابر هم افزایش 
دهید ولی از آن طرف احتمال آسیب 

هم بالا خواهد رفت.
حتما حواســتان به نواحی حساس 
همچون زخم هــا و یا جوش ها برای 

این کار باشد.

سلامت

سبک زندگی
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تداوم تقاضا با وجود پایان فصل سفر به ترکیه 
رییس انجمن صنفی دفاتر خدمات جهانگردی و هوایی ایران گفت:  با آن که فصل ســفر به 

ترکیه تمام شده اما همچنان تقاضا از ایران برای سفر به این کشور وجود دارد.
حرمت الله رفیعی درباره قیمت پروازهای مســیر ترکیه که با وجود پایان فصل سفر به این 
کشور، روند نزولی پیدا نکرده است، به ایسنا گفت: تابســتان زمان اوج سفر گردشگران به 
ترکیه اســت، برای همین در این فصل تعداد پرواز ایرلاین ها به این مسیر افزایش می یابد و 
با آغاز فصل سرما از تعداد این پروازها و حجم سفرها کاسته می شود. قاعده مسیر ترکیه نیز 
این است که این وقت از سال نرخ بلیت پروازهای آن، کاهشی می شود، چون تقاضا فروکش 
می کند، ولی ما اینک شاهد چنین اتفاقی نیســتیم؛ چرا که همچنان متقاضی برای سفر به 
ترکیه وجود دارد و متاثر از آن، قیمت بلیت هواپیماهای این مسیر هنوز پایین نیامده است.

او با اشاره به مثبت شدن نمودار سفرهای خارجی پس از رکودی که متاثر از افزایش عوارض 
خروجی، ارز و بلیت هواپیما بود، اظهار کرد: مثبت شــدن نمودار سفرهای خارجی تا حدی 
نشان دهنده هم سان سازی مردم با شرایط اقتصادی کشور پس از تحمل شوک های ناشی از 

افزایش قیمت ها است. هرچند که فروش تورها و بلیت پروازهای خارجی در شش ماه نخست 
امسال در مقایسه با مدت زمان مشابه در سال ۹۶، حدود ۳۰ درصد افت داشته است.

رییس هیات مدیره انجمن صنفی دفاتر خدمات جهانگردی و هوایی ایران در عین حال یادآور 
شد: حجم سفرهای ســیاحتی و تفریحی ایرانی ها به خارج از کشور در مقایسه با سفرهای 

زیارتی زیاد نیست.
رفیعی ادامه داد: حتی آمار کلی سفرهای خارجی ایرانی ها به نسبت ۸۵ میلیون نفر جمعیت 
این کشور عدد قابل توجهی نیست. سال گذشته حدود هفت  میلیون نفر به خارج از کشور سفر 
کردند که حدود چهار میلیون نفر آن ها به قصد حج، اربعین و زیارت عتبات عالیات از کشور 
خارج شده اند، یکسری هم سفر ترانزیتی داشته اند، در نتیجه عدد مسافرانی که با انگیزه ای 
به غیر از زیارت به خارج از کشور سفر کرده اند و شاید به سه میلیون نفر هم نرسد، در مقایسه 

با جمعیت کل کشور قابل توجه نیست.  
معاونت گردشگری وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی با انتشار آمار شش ماه 
نخست امسال، از حدود ۱۵.۵۹ درصد رشد در سفرهای خارجی خبر داد. در شش ماه نخست 

امسال چهار میلیون و ۲۵۸ هزار و ۹۴۴ نفر به خارج 
از کشور ســفر کردند، درحالی که در مدت زمان 

مشابه سال گذشته، ســه میلیون و ۶۷۳ هزار 
و ۹۲ نفر سفر خارجی داشــتند. جزئیات این 
ســفرها و مقاصد مســافران ایرانی مشخص 

نشده است.
ولی تیموری ـ معاون گردشگری وزارت میراث 

فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی ـ از افزایش 
ســفرهای خارجی نیز ابراز خوشــحالی کرده بود و 

در دفاع از این دیدگاه گفته بود: رونــق در این حوزه به 
پایداری و توسعه اشتغال در این بخش منجر می شود. اگر راضی 

باشیم سفرهای خارجی کم شود، یعنی به از بین رفتن امرار معاش گروه شاغل در این بخش 
راضی شده ایم.

وسایل ضروری برای کمپینگ
کمپینگ کردن جــدا از وجود چادر 
و کمپ، درســت مانند ماندن در یک  
محل با تجهیزات اولیه و کم  اســت. 
بنابراین، علاوه بر بردن یک چادر  خوب 
و نسبتا حرفه ای، وسایلتان را طوری 
جمع کنید که گویا جایی که بدان می 
روید امکانات کمی داره  یا اصلا مبلی نداشته و  هیچ 
برق، اجاق یا یخچال و فریزری در آن جا وجود ندارد. 
در برخی ارودگاه های نسبتا مجهز، معمولا آب سالم 
و حمام و دستشویی مشــترک وجود دارد که البته 
برای استفاده از آن باید کمی راه بروید. یک اردوگاه 
معمولی باید میز )که در صورت عدم وجود آن شاید 
دوست داشته باشــید که  یک میز کوچک سافرتی 
همراه خود ببرید.(، محل پارک ماشین و جایی برای 

استقرار چادر داشته باشد.
اگر تجهیزات گران قیمت کمپ کردن را اجاره کنید 
و یا قرض بگیرید، می توانیــد در خرج و مخارجتان 
صرفه جویی کنید. چیزهایی از قبیل چادر، کیسه 
خواب و تشک. قطعا انجام این کار برای شخصی که 

ممکن است برای اولین بار به کمپینگ برود و بعدا 
دیگر این کار را انجام ندهد، روشــی مناسب است. 
اگر هم آماده ســرمایه گذاری برای خرید ملزومات  
کمپینگ خود هستید، در اینجا چند راهنمایی برای 
کمک به تصمیم گیری دقیق درباره چیزهایی که باید 

خریداری کنید، وجود دارد.
چادر برای کمپینگ

شما نسبت به پولتان می توانید چادر بزرگ یا حرفه 
ای تهیه کنید این مورد کاملا بستگی به شما دارد. 
مثلا اگر چادر سه نفره بخرید و فقط ۲ نفر باشید جای 
بیشتر و راحت تری خواهید داشت و یا مثلا اگر یک 
خانواده ۴ نفره باشــید، می توانید به راحتی در یک 
چادر ۶ نفره اقامت کنید. توجه داشته باشید که اگر 
بخواهید می توانید داخل چادر بایســتید،  حداکثر 
ارتفاع چادرتــان را نیز چک کنیــد. ) قطعا در این 
چادرها راحت تر می توانید راه بروید و یا لباستان را 
عوض کنید.( اگر چادرتان یک راهروی کوچک قبل 
از درب ورودی داشته باشد، برای گذاشتن کفش های 
گلی، جایی مناسب خواهید داشت. چادرهای دو در 
هم برای زمان هایی مناسب هستند که آخر شب می 
خواهید به دستشــویی بروید و دیگر لازم نیست از 

روی بقیه که کف زمین خوابیده اند رد شوید.
کیسه خواب برای کمپینگ

زمانی که کیســه خوابتــان را انتخــاب می کنید، 
حواستان به آب و هوا باشــد. اگر جایی که بدان می 
روید هوای خوبی دارد، یک کیســه خواب تابستانه 
مناسبتان است. البته اگر یک کیسه خواب سه فصله 
بگیرید، در شرایطی که ناگهانی و خارج از پیشبینی 
آب و هوا تغییر می کنــد، راحت تر خواهید بود. اگر 
گرمایی یا سرمایی هســتید، با توجه به این مساله 
کیســه خوابتان را انتخاب کنید.  لزومی ندارد که 
کیسه خوابتان مثل کیسه خواب کوهنوردان مجهز 

و خاص  و شکل مومیایی باشــد، یک کیسه خواب 
مستطیل شکل جای حرکت بیشــتری به بدنتان 

می دهد.
تشکچه مسافرتی برای  خواب

یک تشکچه خوب مسافرتی باید مانند تشک روی 
تخت باشد. البته این تشک ها دارای فناوری خاصی 
در عایق بودن هستند که باعث می شوند زمانی که 
روی زمین ســرد میخوابید، گرمای بدنتان از بین 
نرود. شاید خرید تشکچه های بادی معمولی که در 
منزل وجود دارند  نیز انتخابی وسوسه برانگیز برایتان 
باشد، اما این تشــکچه ها عایق نیستند و باعث می 
شوند تا سردتان شود. زمانی که میخواهید تشکچه 
مسافرتی بخرید و در حال مقایسه تشکچه ها هستید، 
به مشخصات هر کدام توجه کنید. اگر یکی از تشکچه 
ها ضخیم تر، بلندتر و وسیع تر باشد و ارتفاع بیشتری 
داشته باشد و میزان عایق بودن آن نیز بالاتر باشد، 

قطعا راحت تر و گرم تر خواهد بود.
روشنایی

معمولا اردوگاه ها روشنایی ندارند، پس باید خودتان 
وسایلی برای روشــنایی ببرید. بردن یک چراق قوه 
قطعا انتخابی خوب است، اما میتوانید از یک لامپ 
مخصوص که دور سر بسته میشود استفاده کنید تا 
دست و پایتان با گرفتن چراغ قوه در دستتان بسته 
نشــود. اســتفاده از یک فانوس نیز برای پخش نور 
در محیط مناسب اســت. همچنین میتوانید آتش 

روشن کنید.
اجاق گاز مسافرتی

بردن یک پروپان سفری دو شــعله انتخابی خوب 
برایتان است. می توانید روی یک شعله چای درست 
کنید و روی شعله دیگر آشپزی کنید. حداقل یک 
کانتور سوخت و یک فندک با خود به همراه ببرید و 
حتما یک بار در منزل اجاق گازتان را چک کنید تا 

نحوه کار با آن را یاد بگیرید.
جای آب

شــاید همین الان هم در منزلتان کلمن یا فلاسک 
قابل حمل و مسافرتی وجود داشته باشد و سالم باشد. 
فقط مطمئن شوید کلمنی که با خود می برید فضای 
کافی برای نگه داری غذاهای خراب شــدنی و سایر 
چیزهایی که باید ســرد بمانند و علاوه بر آن فضای 
کافی برای نگه داری یخ  داشته باشد. برخی کلمن 
های جدید که عایق ضخیم تری دارند، یخ را مدت 

بیشتری نگه میدارند.
قابلمه، بشقاب، فنجان و قاشق چنگال

بهتر اســت همه چیزهای لازم برای آماده ســازی 
و خوردن غذا را همراه خود داشــته باشید. اگر می 
خواهید ظروفتان را نیز بشویید به چیزهایی از قبیل 

اسکاچ، صابون و مایع ظرفشویی، حوله و  یک تشت 
کوچک و یا دو تشک کوچک یکی برای ظروف کثیف 

و دیگری برای ظروف تمیز، احتیاج دارید.
لباس های مناسب کمپینگ

کثیف شدن نیز بخشــی اجتناب ناپذیر است، پس 
چیزهایی بپوشید که زیاد نو نباشند و راحت باشند. 
استفاده از لباس پنبه ای اصلا توصیه نمی شود، زیرا 
پنبه خیس شده حتی در هوای نسبتا ملایم و خوب 
نیز می تواند باعث سرد شدنتان شود. یک کت گرم، 
زیرشلواری بلند، دســت کش، و جوراب گرم  و کت 
بارانی  همراه خود ببرید. همچنین کفش های کتانی  
محکم و مناسب برای خود برده و برای زمانی هایی 
که می خواهید شبانه تا دستشویی بروید یک کفش 

یا دمپایی راحت با خود ببرید.

چگونه برای کمپینگ آماده شویم؟

اگر تجهیزات گران 
قیمت کمپ کردن را 
اجاره کنید و یا قرض 

بگیرید، می توانید 
در خرج و مخارجتان 

صرفه جویی کنید.

حتی اگر بیش از حد به زندگی شــهری وابسته هستید، بد 
نیست که گاهی اوقات از شهر خارج شوید و کمی از مشکلات 
و دغدغه های این دنیا فاصله بگیرید و به کمپینگ بروید. در 
حقیقت کمپینگ کردن در هر زمانی می تواند دیدگاهتان را 
تغییر دهد و تصوراتتان را عوض کند. اگر این برای اولین بار 
باشد که  به فکر رفتن به کمپینگ با ماشینان هستید ، ممکن 
است تا فکر  پیدا کردن وســایل مناسب و ملزومات  ضروری 

کمی برایتان گیج کننده باشد، اما اصلا نترسید. 

1اقــلام درون کمدتان را 
لیست کنید

لیست کردن اقلام درون کمد، 
ســاعت ها زمان می برد، ولی 
یک راه عالی ست برای اینکه 
بدانید چه چیزهایی دارید و 
چه چیزهایی را دیگر احتیاج 
ندارید. در هنگام تهیه لیست، همه لباس های 
داخل کمدتان را امتحان کنید. با این کار در 
پایان به راحتی در می یابید که مثلًا نسبت 
تعداد شــلوار به دامن یا پیراهن آستین دار 
به تاپ بدون آستین چقدر است. و همچنین 
خواهید دانست که آیا لباس گرم و مناسب 
برای هوای سردی که در پیش است دارید 

یا نه؟
چند ســال پیش برای اولین بار اقلام درون 
کمدم را لیست کردم. قبل از آن اصلًا نمی 
دانســتم که ۵ شــلوار برمودای مشکی،  ۶ 
پیراهن آستین بلند ســفید یک شکل و ۳ 
ژاکت توسی یک شــکل دارم. همان موقع 
فهمیدم این اقلام قسمتی از خریدهای خارج 
از برنامه ام بوده اند. ظاهرا آنها را از حراجی ها 
خریده بودم، بدون اینکه نیاز داشته باشم. از 
آن موقع به بعد، در هر بهار و زمستان، لیستی 
از اقلام درون کمدم تهیه می کنم. به لطف ۹ 
راه حل بعدی، الان بعد از لیست کردن اقلام 
درون کمدم، تعداد چیزهای بی استفاده ام 

خیلی کمتر شده است.
2یک دوست خوش لباس داشته باشید 
تا در انتخاب نوع لباس پوشیدن کمکتان 

کند.
خیلی از ما، هنگام خرید لباس، همیشــه 
انتخابمان یک جور و بی تغییر است. در مورد 
من، مشــکل این جا بود که واقعاً آیتم های 
جذابی می خریدم، اما نمی دانستم چگونه آن 
ها را با هم ست کنم. به همین دلیل همیشه 
در کمد آویزان می ماندند و من هنوز لباس 

های قدیمی ام را می پوشیدم.
یک روز یکی از دوستانم که در یک شهر دیگر 

زندگی می کرد، برای تعطیلات آخر هفته به 
خانه من آمد. روز یکشــنبه، از من خواست 
برای رفتن به کلیسا لباسی به او قرض بدهم. 
او به سراغ کمدم رفت و آیتم های مختلف را 
با هم ســت کرد. من که از دیدن این کارش 
شگفت زده شده بودم، از او خواستم ست های 
بیشتری با استفاده از لباس هایم خلق کند. به 
کلیسا نرسیدیم اما ساعات خوشی را به ست 
کردن لباس ها با هم گذراندیم. عکس گرفتن 
از استایل ها باعث شد یادم بماند هر لباسی 
را چگونه با اجزای دیگر ست کنم. احساس 
کردم بدون هیچ هزینه ای صاحب یک کمد 

پر از لباس های جدید شده ام!
3خارج از فصل خرید کنید

می دانیم که قانون عرضه و تقاضا روی قیمت 
ها تاثیر گذار اســت، و مید دانیم این قانون 
شامل لباس ها هم می شــود. بر این اساس 
بهترین زمان برای خرید لباس، آخر هر فصل 
است، زیرا تقاضا کمتر است. معمولا مردم 
پالتوهای زمستانه را وقتی می خرند که دمای 
هوا پایین باشد. یک خریدار باهوش، صبر می 
کند تا سردترین روزهای زمستان طی شود، 
سپس لباس های زمستانی را با تخفیف های 
واقعی می خرد. تابستان، مغازه ها گر از تی 
شرت های رنگی با قیمت های بالا هستند. 
اگر دو سه ماه صبر کنید، می توانید سه تی 

شرت به قیمت یک تی شرت بخرید.
من از این روش در ماه سپتامبر استفاده کردم. 
با پرداخت ۱۵ دلار، ۶ تاپ تنگ بدون آستین 
خریدم که قبلا قیمت هر کدام آنها ۹ دلار بود. 
تاخیر در آن خرید باعث شد من ۳۹ دلار سود 
کنم و همچنین هزینه ی لباس زمستانه ام هم 
پرداخت شد، به این صورت که یکی از آن تاپ 
های تنگ بدون آستین را زیر ژاکت یا پولوورم 

می پوشیدم.
4به فروشگاه های لباس مردانه و پسرانه 

هم سر بزنید
آیتم های زیادی وجــود دارد که زنان، برای 
صرفه جویی در هزینه ها می توانند از فروشگاه 
های مردانه تهیه کنند. لباس های کژوال مثل 
سوییت شرت، تی شرت و هودی که قیمت 
آنها در بخش مردانه خیلی پایین تر اســت. 
اگر ریزنقش هستید، سایز پسرانه بخرید. این 
روزها حتی می توان شال را هم با قیمت پایین 

تر از فروشگاه های مردانه خرید.
سال گذشته به دنبال شلوار جین نامزدم، در 
فروشگاه های زنانه بودم. ولی قیمت آن ۹۵ 

دلار بود و من حاضر نبودم چنان هزینه ای 
را بپردازم. صبر کردم تا تخفیف بخورد، اما 
۷۰ دلار هم زیاد بود. به سراغ بوتیک مردانه 
رفتم و همان شلوار را با قیمت ۲۹ دلار خریدم. 
قدش کمی بلند بود، اما اهمیتی نداشت چون 
می توانستم مثل خیلی ها پایین شلوارم را 
چندبار تا کنم. راحت ترین شلوار جینی بود 

که تا بحال داشتم.
5لباس هایتان را کمتر بشویید

این نصیحت ممکن است باعث آزار بعضی 
ها شود، اما منظور من این نیست که لباس 
های بد بو و لکه دار بپوشید. این نصیحت برای 
زمانی ست که هنوز لباستان به اندازه ای تمیز 
هست که بتوانید آن را به تن کنید. پس فورا 
آن را داخل لباس شویی نیاندازید. مثلا لباس 
های جین را می توان بارهــا تن کرد بدون 
این که نیاز به شسته شــدن داشته باشند. 
همچنین پلوورهایی که زیر آنها تی شرت یا 
تاپ می پوشید، پیراهن ها و حتی هودی ها 
هم از این دسته اند. کمتر شستن لباس ها هم 
باعث می شود لباس ها دیرتر کهنه شوند و 

هم کار شما کمتر شود. 
من تی شرت ها و تاپ هایم را به طور مداوم 
می شــویم اما حتی در مورد آنها اول میزان 
کثیفی و نیاز به شسته شدن را بررسی می 
کنم. یک روز دیدم پســرم در اتاقش لباس 
هایش را تن می زند، از تن در می آورد و روی 
زمین می اندازد و سپس لباس دیگری می 
پوشد. این کارش باعث می شد کلی لباس 
که اصلا پوشیده نشده را بشویم. سپس در 
این مورد او را نصیحت کــردم. او در جواب 
گفت: “خوب، آن تی شرت قرمز چطور؟ شما 
فقط به مدت ۳۰ دقیقه آن را تن کردی، مرا 
به کلاس موسیقی بردی، به خانه برگشتی و 
لباس خانه پوشیدی.” در واقع این نکته را از 

پسرم آموختم.
6یک رنگ انتخاب کنید و با آن بمانید

این که بدانید چه رنگی به شــما می آید، به 
چند صورت می تواند باعث صرفه جویی در 
هزینه شود. برای مثال اگر یک پلوور آلبالویی 
بخرید و در خانه آن را امتحان کنید، و ببینید 
که بدون تاثیر نور فلوئورسانس داخل مغازه، 
رنگ شــما را به زرد متمایل می کند، آن را 
دیگر نمی پوشید. به همین دلیل در زمان 
دانشجویی ۹۰ درصد لباس های من به رنگ 
مشکی بودن، چون نمی خواستم نگران هم 
خوانی لباس هایم با یکدیگر و با رنگ پوستم 

باشم. این روزها لباس هایم دارای رنگ های 
بیشتری هستند، اما فقط ۵ رنگ را انتخاب 

می کنم که با هم، هم خوانی دارند.
چگونه بهترین رنگ لباس را انتخاب کنیم؟

7آیتم های اصلی را در کنار آیتم های 
فرعی انتخاب کنید

اگر بیــن خرید یــک لبــاس ارزان و یک 
اکسسوری رنگی، یک انتخاب داشته باشید، 
دومی را انتخاب کنید. زیرا اکسسوری می 
تواند استایل فعلی تان را تغییر دهد. برخلاف 
لباس، اکسســوری ها زود کهنــه، پاره و یا 
لکه دار نمی شوند. یک بلوز ۳۰ را با بهترین 
مراقبت، می توان یک تا دو سال پوشید. اما 
یک گردنبند ۳۰ دلاری به راحتی ۱۰ سال 

عمر می کند.
11 اشتباه لباس پوشیدن خانم ها که 

دردسر ساز می شوند
من از قدرت اکسسوری ها بی خبر بودم تا این 
که آن دوست خوش لباسم، از آنها به همراه 
استایل های مختلف اســتفاده کرد. شلوار 
مشکی مورد علاقه ام، خیلی به نظرم شیک 
شــد وقتی دوســتم آن را با یک تی شرت، 
یک کت جین با آستین های تا خورده، یک 
گردنبند کوتاه و یک کفش بی پاشنه به رنگ 
روشن، به تن کرد. و همان شلوار و تی شرت 
با یک شال ابریشمی، یک گردنبند مروارید و 
یک جفت کفش پاشنه کوتاه بندی، بسیار 
چشمگیر شــد. حالا من مخصوصا دنبال 
اکسسوری هایی با رنگ ثابت هستم، چون 
می دانم اکسسوری ها می توانند هر استایلی 

را متفاوت جلوه دهند.

8به قانون 3 تایی احترام بگذارید
اگر محدود کردن رنگ ها در انتخاب لباس را 
نمی توانید تحمل کنید، حداقل این موضوع را 
در نظر بگیرید که خرید جدیدتان با سه آیتم از 
لباس های کنونی شما هم خوانی داشته باشد. 
به کار بردن این قانون در هنگام خرید، باعث 
افزایش ارزش لباس های داخل کمدتان می 
شود و نمی گذارد لباسی در کمدتان تن نزده 
باقی بماند. این قانون به من کمک کرد تا از 
خرید یک کاپشن بنفش که تابستان گذشته 
دیده بودم، بگذرم. لباس های زیادی داشتم 
که در کنار این کاپشن جذاب می شدند، ولی 
رنگ بنفش مناسب نبود. طیف رنگ بنفش 
به من نمی آید، با رنگ لباس هایم هم جور در 
نمی آید. بنابراین مطمئن بودم اگر آن کاپشن 
را بخرم، هیچ گاه نمی پوشمش و از این بابت 

خیلی هم ناراحت خواهم شد.
9برای موقعیت هــای خاص، لباس را 

قرض یا کرایه کنید
اگر از تغییر ســایز خود در آینده مطمئن 
نیستید، بهتر است در موقعیت های خاص، 
لباس مناسب از مزون ها کرایه کنید. با این 
کار شــما فقط ۱۰ درصد از قیمت لباس را 
پرداخته اید و لازم نیست نگران عوض شدن 
مد یا چاق و لاغر شــدنتان در آینده باشید. 
سال گذشته من به یک مهمانی مجلل هنری 
دعوت شدم. به قصد خرید یک لباس شب 
شیک به خرید رفتم. بعد از حدود ربع ساعت 
که قیمت لباس ها را بررسی می کردم، یادم 
آمد که یک دوستی دارم که هم سایز من است 
و کلی لباس شب شیک دارد. یک لباس شب 

مشکی سنگ کاری شــده از دوستم قرض 
گرفتم. قیمت لباس چند میلیون دلار بود، 
اما من بخاطرش فقط هزینه خشک شویی 

را پرداخت کردم.
10مناسب نوع زندگی تان لباس بخرید

اگر می خواهید کمتــر هزینه خرید لباس 
کنید و پولدار شوید، مناسب با زندگی تان 
لباس بخرید. اگر بر اساس زندگی رویایی که 
در سر دارید لباس بخرید، در آخر خواهید 
دید که کلی لباس دارید که هیچ کدامشان را 
هم نمی پوشید. در طول سال ها، هرگاه تاپ 
کمر کشی با چین های سبک بوهو می دیدم، 
فورا آن را می خریدم و دوست داشتم یک هنر 
دوست به نظر بیایم. ولی در واقع هیچ گاه آنها 
را نمی پوشیدم، چون در زندگی واقعی  من 
بیشــتر اوقات در خانه با پای برهنه و لباس 

یوگا، مشغول انجام کارهای خانه هستم.
زمانی که خرید بر اســاس رویاهایم را کنار 
گذاشتم، از هزینه خرید لباسم کاسته شد. 
حالا داخل کمدم لباس هایی هستند که آنها 
را می پوشم نه لباس هایی که دوست دارم 
داشته باشــم. این ۱۰ راه حل، علاوه بر کم 
کردن هزینه لباس، فواید دیگری هم برایم 
داشــت. یکی از فایده های دیگر این ۱۰ راه 
حل این بود که کمد لباسم تمیزتر و مرتب تر 
از قبل است. به لطف قانون هم خوانی لباس 
ها با هم، و محدود کردن انتخاب رنگ، حالا 
فقط ۵ دقیقه نیــاز دارم تا لباس مورد نیاز و 
مناسب شرایط را انتخاب کنم. و دیگر بخاطر 
خریدهای بی مورد و از سر هوس، دچار عذاب 

وجدان نمی شوم.

چگونه مبلغ کمتری برای خرید لباس هزینه کنیم ؟

برای مثال لباس ها 
حتی اگر فقط 

یک بار پوشیده  
شده باشند، 

به شدت ارزان 
می شوند. با خرید 

چیزهای دست دوم 
می توانید پول 

بسیار زیادی جمع 
کنید.

دانســتن این که چطور می توان مبلغ کمتری هزینه 
خرید لباس کرد، از هدر رفتن پول جلوگیری می کند. 
شاید تصور کنید که من به عنوان کسی که همه جوره 
از خرید لباس متنفر است، لباس زیادی نداشته باشم، 

ولی این طور نیست.
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According to reports, 
essential goods imports 
from Iran's Imam Khomeini 
port growth 50%.Close to 
9 million tons of essential 
goods were unloaded at 
Imam Khomeini Port located 
in the southern Khuzestan 
Province during the first 
half of the current Iranian 
year (March 21-Sept. 22), 
which shows a 50% growth 
compared with the similar 
period of last year.
According to Director 

General of Khuzestan Ports 
and Maritime Organization 
Adel Deris, a total of 172 
vessels docked at the port for 
unloading essential goods, 
ILNA reported.
Presently, between 75% and 
80% of all essential goods 
imported into Iran are 
unloaded at Imam Khomeini 
Port.Also known as necessity 
goods, essential goods are 
products consumers will 
buy, regardless of changes in 
income levels.

Newly-
discovered 
Eram gas field 
estimated to 
hold 540bcm 
natural gas
The ‘Eram’ gas field, 
recently discovered 
south of Fars 
Province, southern 
Iran, is estimated to 
hold 19 trillion cubic 
feet (540 billion cubic 
meter) of natural 
gas in its reserve, 
according to NIOC.
Entitled as Eram, 
the gas field is 
estimated to hold 
19 trillion cubic feet 
(540 bcm) of natural 
gas in its reserve, of 
which 13 tcf (382 
bcm) is recoverable, 
according to Shana.
The field is located 
200 kilometers to 
the south of Shiraz, 
60 km to the north of 
Assaluyeh and 25 km 
to the east of Khonj 
County, and stretches 
some 50 kilometers 
with an average width 
of 5 km.
The exploration 
department of the 
National Iranian Oil 
Company (NIOC) 
said the field was 
discovered after years 
of serious endeavors 
by Iranian experts in 
Eram District in Fars 
Province.
Experimental results 
show that the field 
should contain quality 
gas.
The deputy director 
of development and 
engineering affairs at 
the National Iranian 
Oil Company said the 
Eram gas field in Fars 
would bring in 40 
billion dollars for the 
country.
News about the 
discovery of the 
gas field surfaced 
on October 9, with 
reports saying that 
the offshore field was 
discovered 3,900 
meters deep in the 
ground, and was 
capable of production 
for 16 years of gas 
consumption in 
capital Tehran, which 
makes up 11% of the 
country's total gas 
consumption. 
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%50 growth in essential goods imports 
from Iran's Imam Khomeini port

“We have a very 
good currency, 
it’s stable. 
Why not use 
it for global 
transactions?” 
Oreshkin said 

in an interview with 
the Financial Times 
on Sunday, Reuters 
reported.
“We want (oil and gas 
sales) in roubles at some 
point,” he was quoted as 
saying. “The question 
here is not to have any 
excessive costs from 
doing it that way, but if 
the broad ... financial 
infrastructure is 
created, if the initial 
costs are very low, then 

why not?”
Oreshkin said that 
Russia will be able to 
sell its energy exports 
in local currency given 
the popularity of the 
country’s domestic 

bonds among foreign 
investors, who own 29% 
of its rouble debt.
Russia has attempted 
to reduce its exposure 
to the US through a “de-
dollarization” policy to 
offset the impact of US 

sanctions.
Russian assets came 
under pressure after the 
first round of western 
sanctions were imposed 
in 2014 when the Black 
Sea peninsula of Crimea 
rejoined Russia.

The Agricultural Guilds 
System Needs Restructuring
Author: H.Shirzad
 From many years ago, farmers have formed 
different entities to engage in the various fields 
of operations and decision- making as well as to 
represents farmers. Coordinating farmers and 
defending the professional and intellectual property 
rights of farmers have necessitated developing an 
organization that led to creating an agricultural 
guild system.
 According to the vision and mission envisages on the 
Law of the foundation, agricultural guild systems are 
comprehensive, non- political and non-economic 
organizations to contribute effectively in rural and 
agricultural development.
 After ten years, when the guild system has been 
endeavoring to influence the agricultural sector 
in terms of operations and content, the evidence 
represents remarkable achievements despite the 
facing challenges, nationwide.
 The preliminary founding Regulation provides a 
hierarchical top-down structure that the Central 
council, General board, Provincial and then County 
agricultural guild system stand respectively, 
however adopting an evolutionary approach 
toward the guild system necessitates the whole 
restructuring with an effective and intellectual 
management system to coordinate the state and 
non-state entities.
 Based on the new structure, each county after 
reaching the quorum of the members is allowed to 
have seven "thematic guild union" maximum. The 
"chamber of the county guild systems" is the next 
entity that is formed to supervise the" thematic guild 
union" of the respective county and administrate 
by a board consisting of the board members of the 
affiliated thematic guild union.
 "Iran chamber of the agricultural guilds" 
is the national level entity that includes the 
representatives of the county guild system and is 
liable for decision making at the macro level. It has 
an executive board including six members of the 
Iran chamber of the agricultural guilds and one 
agricultural ministerial elected member as well as a 
non-state member. "Supreme supervisory board of 
Iran agricultural guild system" at the national level 
and "supervisory commission of agricultural guilds" 
at the district level are the monitoring entities that 
work parallel to the executive board. 
 Having a combination of state and non-state 
members, these supervisory bodies play a 
significant role in proper monitoring and regulating 
the operation of agricultural guild system. 
Nonetheless, the efficiency of them is depended 
upon the comprehensive cooperation of the member 
organizations at all levels. It is worth mentioning 
that the membership of the highest authorities in the 
supervisory entities authenticates the agricultural 
guild system and paves the way for enhanced role-
playing in the agricultural section.
 The above-mentioned changes would improve 
the role of the agricultural guild system if only the 
content and performance are transformed too.
 As the voice of the farmers and agricultural sector, 
the agricultural guild system could reflect the 
agricultural sector if only it covers the three facets 
including responsiveness (to be responsible toward 
liabilities and assigned duties), claiming (claiming 
its own rights and determining the assigned duties 
of the other entities) and criticism (reviewing the 
outputs, strengths and weak points).
 It is hoped that the structural transformation of the 
agricultural guild system could help to represent, 
identification and systematizing the farmers in order 
to associate effectively in sustainable agricultural 
and rural development.

 Russian Economy Minister Maxim Oreshkin 
said the country is considering alternatives 
to the US dollar for energy transactions and 
is exploring currency settlements in euros 
and roubles for energy exports to minimize 
US exposur

Russia exploring ways to replace dollar 
with euro, roubles in transactions
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Oreshkin said that 
Russia will be able 
to sell its energy 
exports in local 
currency given 
the popularity 
of the country’s 
domestic bonds 
among foreign 
investors, who 
own %29 of its 
rouble debt.
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Iran self-sufficient in oil 
exploration: NIOC official
The deputy director of development and engineering 
affairs at the National Iranian Oil Company says Iran is fully 
self-sufficient in exploration activities.
Addressing a ceremony on Sunday to sign an exploration 
deal between two domestic companies, Reza Dehghan 
said Iran is now at a technical level that could carry out all 
sectors of exploration projects.
He said 75% of Iran’s gas reserves and 20% of its oil 
reserves have been discovered after the 1979 revolution, 

adding the country now ranks 4th among the countries with 
the largest proven oil reserves in the world with 159 billion 
barrels of recoverable hydrocarbons.
The country is also the world’s second-largest holder of 
natural gas reserves after Russia by sitting atop 34 bcm of 
recoverable natural gas in its reserves, Dehghan added.
“Fortunately, not only in the exploration sector but also in 
the development sector, domestic firms could be relied on,” 
he said.
The official further added that the newly-discovered Eram 
gas field in Fars would bring in 40 billion dollars for the 
country.

Iranian firms ready to step in 
exploration projects
The Oil Industries Engineering and Construction (OIEC) 
and Negin Afagh Kish Energy Development Company 
(TENCO) have expressed their readiness to step in 
sophisticated exploration projects in Iran.
According to the National Iranian Oil Company, OIEC and 
TEKNO signed a contract with the exploration department 
of NIOC on Sunday for seismographic projects of Basht and 
Paniz.Gholamreza Manouchehri, the CEO of OIEC, said that 
his company is prepared to join sophisticated exploration 
schemes with NIOC.
During a ceremony to sign the deal, Manouchehri described 

contractors as the operational arm of the NIOC, adding that 
under the current circumstances, more cooperated needed 
to be cemented between contractors and employers in the 
country.
He said it is desirable to put the focus on the development 
of exploration activities given the current conditions of 
the country, and said what matters is activating the huge 
oil and gas potentialities of the country where exploration 
activities could be an initiating step.
The official further added that OIEC had signed contracts 
with Iranian companies in various fields, including 
transmission and flow pipelines, power plants, integrated 
control systems, various types of compressors, and well 
equipped, to name a few.



SABITI oil tanker to arrive in 
Bandar Abbas within 9 days: 
PMO CEOker
Chief Executive of Ports and Maritime Organization 
(PMO) Mohammad Rastad said that Iran’s missle-
stricken SABITI oil tanker will arrive in Bandar Abbas 
within the next nine days for repair and maintenance.
He made the remarks on Monday in an interview with 
IRNA.
“With timely measures taken by the crew, we 
succeeded in controlling the extent of damage to the 
tanker and prevented oil leakage," he added.
SABITI oil tanker is on its way towards the Persian Gulf 
in a stable condition, he said, adding, “it is predicted 
that SABITI will arrive in Bandar Abbas in the next 
nine days.”
As soon as SABITI oil tanker arrives in Bandar Abbas, 
repair and maintenance services of the damaged oil 
tanker will start, Rastad added.
SABITI oil tanker has presently arrived in Bab el-
Mandab and it will soon reach the Gulf of Aden, Rastad 
said, adding, “the oil tanker will then move towards 
the Strait of Hormuz through North Indian Ocean and 
then arrives in Bandar Abbas.”
According to the National Iranian Tanker Company 
(NITC), two explosions hit the Iranian oil tanker 
SABITI operated by the National Iranian Tanker 
Company (NITC) near the Saudi port city of Jeddah 
on Friday. The two explosions, ‘likely by missiles’, have 
hit the vessel at 5:00 and 5:20 AM on Friday some 60 
miles off Jeddah, said NITC in a Friday statement.
It said that the explosion has hit the vessel’s hull, 
causing heavy damages to the vessel’s main 
reservoirs, which had resulted in an oil spill in the 
Red Sea.
Technical experts on the oil tanker and experts in 
NITC headquarters are still investigating the cause of 
the explosions.

Russian Army to Launch 
Cruise, Ballistic Missiles in 
Drills: Defense Ministry
Russia’s Defense Ministry said 12,000 servicemen, 
213 launch facilities, strategic aviation, and surface 
vessels will take part in three-day military exercises 
that will kick off on Tuesday.
The launch of cruise and ballistic missiles deployed 
at various sites will be carried out during the drills 
on 15-17 October, the Russian Defense Ministry said, 
Sputnik reported.
According to the ministry, the manoeuvres are aimed 
at assessing the level of military training of senior and 
operational staff.
The exercise involves operational groups from the 
central organs of the military command, as well 
as formations and units of the Strategic Missile 
Forces, long-range and military transport aviation 
commands. It also includes formations and military 
units aimed at assisting strategic deterrence forces 
as well as Special Forces to detect the manoeuvre  
enemy.

Middle East to be safer without US

1. Three clear remarks by 
senior US officials in the past 
two months reveal some 
truths which the country’s 
governing body previously 
lacked the courage to accept 
and express.

2. After Yemeni Ansarullah’s drone 
attack on Aramco oil facilities in 
Saudi Arabia and in response to Saudi 
Kingdom’s pressure to confront the 
perpetrators of this attack, US officials 
clearly emphasized on not meeting the 
Saudi request and it was announced 
that it is the Saudi Arabia which has 
been attacked not the US.
3. Following consecutive political and 
military defeats in the region, the $8 
billion costs of US military presence 
in the region came to light and it was 
announced that America’s presence 
in the Middle East has yielded no result 
and was a foolish act.
4. Recently and after Turkey’s 
aggression on northern Syria and the 
US’s turning its back on its Kurd allies, 
American officials admitted to having 
caused a bloody war in Iraq under 
the false pretext of weapons of mass 
destruction and stated that stepping 

into the trap of the Middle East was 
the worst decision America has ever 
made in history.
5. It seems that America’s governing 
body has reached this conclusion 
through actual experiences that 
the equation of power and political 
geometry in the world have changed, 
especially at its heart, the Middle 
East; and that the United States 
can no longer claim reign over the 
international system despite all its 
massive propaganda.
6. America has come to realize that it 
has only two ways to go; either it has 
to just be content with an empty mask 
of being a global superpower through 
bearing its great costs, or to take a 
realistic approach, acknowledge the 
present reality of the world, and free 
itself from enormous costs of this 

exposed show.
7. The US governing body has realized 
that today, for any reason, it has no 
superpower requirements and 
returning to the peak era is impossible 
and out of reach; its inability to 
execute strategic projects such as 
‘partitioning the Middle East’, ‘Deal of 
the Century’, ‘regime change in Iran’, 
‘instating Saudi Arabia as the regional 
police’, ‘Yemen war’, ‘Afghan peace’, 
and ‘Syrian crisis’ and etc. has been 
proved to all.
8. The US government's bitter but 
instructive admissions have led many 
West Asian nations, even those who 
have been preparing the grounds for 
and hosting America's presence in the 
region for years, to acknowledge that 
‘the Middle East without America is a 
safer place’.

Secretary of Iran's Supreme National Security 
Council, Rear Admiral Ali Shamkhani, has penned 
an article in Persian about the adverse presence 
of US in the region.
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 Israelis and United states are 
reluctant to reduce tensions; Ex-
diplomat
Former Iranian Ambassador to Kuwait Reza Mirabian said it 
seems that Israelis and United States are reluctant to reduce 
tensions in Middle East.
He said to ILNA news agency correspondent that Saudi Arabia 
cannot easily normalize its relations with Iran, if the US is not 
satisfied, it will prevent that.
He referred to Imran Khan's visit to Tehran and said “At a 
United Nations General Assembly meeting, the Saudi crown 

urged Khan to travel to ease tensions with Tehran.” Adding 
that Imran Khan also conveyed this message to our President 
and this trip was in line with Riyadh's request to the Pakistani 
Prime Minister.
Asked why Saudi Arabia has approved the deployment of 
additional US troops, he said that Riyadh wants to send this 
signal to Tehran that it is not in a position of weakness.
Former Iranian Ambassador pointed to the Iranian oil tanker 
has been attacked in the Red Sea, and added “There are 
groups in the region and outside the region that do not want 
to restore relations.”“It seems that Israelis and Unites states 
are reluctant to reduce tensions in Persian Gulf.”Pakistan 
is conducting shuttle diplomacy to promote talks between 

Iran and Saudi Arabia to end 
a tense standoff that has 
roiled energy markets and 
pushed the rival Persian 
Gulf powers to the brink 
of war.
Khan, Pakistan’s prime 
minister, arrived in Tehran 
on Sunday – the first leg of a 
tour that also includes a stop in 
Saudi Arabia. After his return from 
Iran, Imran Khan is scheduled to visit Saudi 
Arabia on Tuesday.

It seems that 
America’s 
governing body 
has reached 
this conclusion 
through actual 
experiences that 
the equation 
of power 
and political 
geometry 
in the world 
have changed, 
especially at its 
heart, the Middle 
East; and that the 
United States can 
no longer claim 
reign over the 
international 
system despite 
all its massive 
propaganda.
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3 Million 
Pilgrims 
Cross Iran’s 
Border with 
Iraq for 
Arbaeen: 
Official
Iran’s deputy 
interior minister 
for security affairs 
said so far, three 
million pilgrims 
have crossed the 
country’s four 
borders with Iraq 
during the Arbaeen 
season, which marks 
the 40th day after 
the martyrdom 
anniversary of Imam 
Hussein (AS), the 
third Shiite Imam.
Speaking during a 
visit to the western 
province of Ilam on 
Monday, Hossein 
Zolfaqari pointed to 
the latest situation 
of Iran’s border with 
Iraq and said there 
have been no security 
problems.
He further said three 
million people have 
left Iran for Iraq 
or returned to the 
country via the four 
border crossings, 
adding that 60 
percent of them have 
opted for the Mehran 
border crossing.
The official went 
on to say that Iran’ 
talks with Iraq 
are underway to 
facilitate the return of 
two million Iranians 
who are now in the 
Arab country. 
This year, the four 
borders of Khosravi, 
Mehran, Chazzabeh, 
and Shalamcheh are 
open to the Arbaeen 
pilgrims.
Arbaeen, one of the 
largest religious 
gatherings in the 
world, comes 40 
days after Ashura, 
the martyrdom 
anniversary of the 
third Shiite Imam.
Each year, a huge 
crowd of Shiites 
flock to the Iraqi city 
of Karbala, where 
the holy shrine of 
Imam Hussein (AS) 
is located, to perform 
mourning rites.
In August, Iran 
and Iraq signed 
an agreement in 
Tehran to reopen 
the Khosravi border 
crossing and remove 
visa restrictions for 
Iranian Arbaeen 
pilgrims.
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Iran Defeating Enemies: IRGC 
Commander
 Islamic Revolution Guards Corps (IRGC) Commander Major 
General Hossein Salami highlighted Iran’s recent military 
advances against the US and said given the reality on the ground, 
the Islamic Republic has been defeating the enemy.
“We do not allow the enemy’s will to affect our destiny and so far, 
we have done so and are moving forward,” Major General Salami 
told Tasnim in the northwestern province of Ardabil.
Iran is now defeating its enemy and this trend will continue, the 
top commander added.“The secret to these (military) advances 
is that God is the ruler of the world and not America, and that 
anyone who believes in God is not affected by the enemy’s will,” 
Major General Salami stated.The remarks came against the 
backdrop of increased tensions between Iran and the US after 
the Islamic Republic shot down an advanced US spy drone over 
its territorial waters and also recent attacks by Yemeni forces on 
Saudi oil facilities, with Washington and Riyadh claiming Iran 

was behind them.
The Islamic Revolution Guards Corps said on June 20 that a US 
spy drone that violated the Iranian territorial airspace in the 
early hours of the day was shot down by the IRGC Aerospace 
Force’s air defense unit near the Kooh-e-Mobarak region in 
the southern province of Hormozgan.The intruding drone was 
reportedly shot by Iran’s homegrown air defense missile system 
“Khordad-3rd”.Tensions between the US and Iran escalated 
further after Yemeni armed forces conducted a large-scale 
operation against Saudi Arabia’s Aramco oil installations last 
month, in response to the Saudi-led war on their country.
The Yemeni Houthi Ansarullah movement immediately took 
credit for the attacks, but US Secretary of State Mike Pompeo 
swiftly accused Iran of being behind the assault, without 
providing any evidence. Tehran categorically rejected the 
allegations.Meanwhile, Saudi Arabia claimed that the strikes 
on its oil infrastructure came from the “north” and were 
“unquestionably” sponsored by Iran, adding that the Houthis 
were not responsible for the assault despite claiming it.

Shortly 
after the Saudi announcement, 

the spokesman for Yemeni Armed Forces, however, reiterated it 
was behind the weekend attack, stressing that the Houthis have 
new drones, powered by “normal and jet engines” that can reach 
targets deep in Saudi Arabia.

News

 Middle East A Safer Place 
without US: Iranian Security 
Official
Secretary of Iran’s Supreme National Security Council 
highlighted the failure of all American plans for West 
Asia, saying even the US’ regional allies have arrived at 
the conclusion that the Middle Eats would be a safer place 
without the US.
In an article published on Monday, Ali Shamkhani said 
three open admissions from top US officials in the past 
two months have laid bare a series of facts to which the 
American authorities had not dared to confess before.
After the Yemeni Ansarullah Movement’s attacks on Saudi 
Arabia’s Aramco oil facilities and the kingdom’s push for a 
response, the US officials explicitly rejected Riyadh’s call 
and made it clear that it was Saudi Arabia being attacked, 
not the US, Shamkhani added.
He also noted that the US’ successive political and military 
defeats in the region forced the American authorities to 
admit to the failure of military presence in the Middle East 
which has cost Washington eight trillion dollars.
As Turkey recently began a military operation in northern 
Syria, the US left its Kurdish allies alone, admitted that it 

had waged a bloody war in Iraq under the false pretext 
of weapons of mass destruction, and acknowledged that 
military involvement in the Middle East was the worst 
decision ever made in the history of the US, Shamkhani 
added.
The US government appears to have come to the 
conclusion that the equation of power and politics in the 
Middle East has changed, and that the US can no more claim 
to be a dominant power in the international order, the 
Iranian official stressed, saying Washington has now two 
options: either to pretend to be a superpower by incurring 
huge expenses, or to adopt a realistic policy, accept the 
realities and save itself from the costs of the exposed plot.
The defeat of the strategic US projects has become clear to 
the world, projects such as the disintegration of the Middle 
East, the Deal of Century, regime change in Iran, making 
Saudi Arabia the region’s top power, the war on Yemen, 
peace in Afghanistan, or the crisis in Syria, Shamkhani 
added.
The US government’s admission of defeat has made many 
West Asian countries, even those that once paved the way 
for the US military presence and hosted the American 
forces, acknowledge that “the Middle East is a safer place 
without the US,” he concluded.



2 terrorist cells dismantled in Khuzestan: 
intelligence min.
Two cells planning acts of terrorism during Arbaeen march in southern Iranian 
province of Khuzestan have been dismantled, Iran’s Intelligence Minister 
Seyed Mahmoud Alavi said on Monday."Some 50 weapons have been seized in 
the operations to detain the terrorists," Alavi said.Hailing all the Iranian affiliated 
organizations to ensure security of Arbaeen march, he hoped that the security will 
be sustainable by the end of Arbaeen ceremonies. 
Earlier on Monday and during his visit to Shalamcheh border, in Khuzestan Province, the Iranian 
minister said that the process of serving Arbaeen pilgrims is good and valuable, adding that the 
necessary measures are foreseen for the return of the pilgrims.

The speaker of the Iranian 
Parliament called for the 
political settlements of 
regional issues, stressing 
that military action has 
gone nowhere in Syria, 
Yemen and other places.
The solution to the 
regional issues is political 
dialogue, not military 
action, Ali Larijani said 
in a meeting with his 
Qatari counterpart on 
the sidelines of the 141st 
Assembly of the Inter-
Parliamentary Union 
(IPU) in Serbia on Sunday.
“As military behavior did 
not work in Syria, it won’t 
work in other places 
either. It only inflicted 
damages on people of 
Syria, and it was the same 
in Yemen as well,” Larijani 
added.
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“Our enemies are among the most 
vicious people, who have spoken and 
acted against the (Islamic) Revolution 
and the establishment since the 
beginning of the revolution,” Rear 
Admiral Fadavi told Tasnim.
These behaviors and remarks of the 
vicious enemies continue, he said, 
adding that, however, the power of the 
Islamic Republic of Iran has reached a 
level that the enemy acknowledges it.
“Enemies should be aware that 
they will receive a tough, firm and 
decisive response (from Iran) for 
the smallest acts against the country 
and the Islamic Revolution,” the top 
commander stressed.
He went on to say that with the 
passing of more than 30 years after 
the end of the Iraqi imposed war on 
Iran, the enemies dare not fire even 
a single shot at the Islamic Republic, 
which shows that they are well aware 
of the power of the country. 
The remarks came against the 
backdrop of increased tensions 
between Iran and the US after the 
Islamic Republic shot down an 
advanced US spy drone over its 
territorial waters and also recent 
attacks by Yemeni forces on Saudi 
oil facilities, with Washington and 
Riyadh claiming Iran was behind 
them.
The Islamic Revolution Guards Corps 
said on June 20 that a US spy drone 
that violated the Iranian territorial 
airspace in the early hours of the 
day was shot down by the IRGC 

Aerospace Force’s air defense unit 
near the Kooh-e-Mobarak region in 
the southern province of Hormozgan.
The intruding drone was reportedly 
shot by Iran’s homegrown air defense 
missile system “Khordad-3rd”.
Tensions between the US and Iran 
escalated further after Yemeni 
armed forces conducted a large-scale 
operation against Saudi Arabia’s 
Aramco oil installations last month, 
in response to the Saudi-led war on 
their country.
The Yemeni Houthi Ansarullah 
movement immediately took credit 
for the attacks, but US Secretary of 
State Mike Pompeo swiftly accused 
Iran of being behind the assault, 
without providing any evidence. 
Tehran categorically rejected the 
allegations.
Meanwhile, Saudi Arabia claimed that 
the strikes on its oil infrastructure 
came from the “north” and were 
“unquestionably” sponsored by Iran, 
adding that the Houthis were not 
responsible for the assault despite 
claiming it.
Shortly after the Saudi 
announcement, the spokesman for 
Yemeni Armed Forces, however, 
reiterated it was behind the weekend 
attack, stressing that the Houthis have 
new drones, powered by “normal and 
jet engines” that can reach targets 
deep in Saudi Arabia.
“Our forces have reached a high 
level of efficiency and ability. They 
can manufacture various types of 
unmanned aerial vehicles in record 
time. The Second Deterrent Balance 
Operation, which targeted Saudi oil 
installations, is a perfect example of 
the capabilities of our forces in terms 
of planning and implementation,” 
Brigadier General Yahya Saree said 
during a press conference in the 
capital Sana’a.

 “We have always announced in 
different occasions that we don’t 
need guardians or protectors from 
outside. We don’t need the self-
proclaimed protectors of democracy 
and human rights to express concern 
about our rights inside Iran. We 
don’t need them to feel pity for us. 
They really need to stop this stupid 
show,” Yonathan Betkolia, the 
representative of Assyrians in Iran’s 
parliament, told Press TV’s “Iran 
Today” program.
“You don’t have to be a genius to see 
the ugly duplicity in their policies. 
History is replete with their 
atrocities, killings, and plunders. 
We never forget the day when 80 
members of the Branch Davidians 
were burnt alive in a building in the 
US. Where were the US officials that 
day? Why were they silent? To us 
Iranian Assyrians, Trump’s concern 
about our situation is ridiculous and 
absolutely worthless,” he added. 
Another guest on the program, 
Hormoz Mourhaj, a member 
of the board of directors of the 
Tehran Assyrians Association, also 
denounced Trump’s claims about 
the situation of religious minorities 
in the Islamic Republic as “baseless,” 
stressing that they are absolutely 
free in performing their religious 
rituals in the country.
“Trump’s claims that the Iranian 
Assyrians are under pressure 
or oppressed or that they are 
considered second-class citizens 
are all baseless. Such unfounded 

claims against Iran are not new but 
the reality is something else. We have 
never been separate from the Iranian 
society. Iran is home to various 
minorities other than the Assyrians 
who enjoy the same welfare that 
Muslim Iranians have,” Mourhaj said.
“In terms of our rituals and 
traditions, I must add that we 
Assyrians face no limitations. You 
may find it interesting to know that in 
this regard, we are usually provided 
with more government aids than 
Muslim Iranians,” he added.
Yet another guest, Karlin Eshoo 
Nejadian, an Assyrian architect, said 
the US government is pursuing an 
opportunistic approach to religious 
minorities in Iran to meet its own 
interests.
“I am not very much into politics 
but when I am with my Assyrian 
friends, we usually condemn those 
who leave Iran and speak against 
the government because, frankly 
speaking, the Iranian government 
is the only one in the region who 
has provided the best welfare for all 
minorities throughout the world,” 
he said.
The official religion of Iran is Shia 
Islam under the Constitution. But 
the Islamic Republic also recognizes 
Zoroastrian, Jewish, and Christian 
religious minorities, among others.
Also under the Constitution, 
all divine religions in Iran have 
their own representatives at the 
Parliament who enjoy equal rights 
with fellow-lawmakers.
The US, however, often accuses the 
Islamic Republic of intolerance 
toward religious minorities.
Such accusations are 
rejected both by the Iranian 
government and members of 
the religious minorities in Iran  
themselves.

IRGC Commander: Americans Dare Not Fire 
Even A Single Bullet at Iran

Trump’s concern about Iran religious 
minorities worthless

Deputy Commander of the Islamic Revolution Guards 
Corps (IRGC) for Coordination Rear Admiral Ali Fadavi 
highlighted the enemies’ fear of Iran’s military power and 
said the Americans dare not fire even a single shot at the 
Islamic Republic.

An Iranian Assyrian Christian says US President Donald 
Trump’s ostensible concern about the rights of religious 
minorities in the Islamic Republic is “absolutely 
worthless.”

In the year 
ending March 
2017, the 
overall NEET 
rate for young 
people stood at 
%30.2.The male 
NEET rate was 
%16 or 922,007 
of men while the 
female NEET 
rate was %45.3 
or 2.46 million 
of women in the 
age-group of 
24-15. 

Expansion of 
the industry is 
linked directly to 
the stable supply 
of feedstock, he 
said, noting that 
providing plants 
with natural gas 
is an Oil Ministry 
priority because 
profit margins of 
plants that use 
natural gas are 
higher than those 
using liquefied fuel



کاهش قیمت گوشت ادامه دار خواهد بود؟
مهر: در چند ماه گذشته شاهد کاهش قیمت گوشت بوده ایم و در این خصوص با کارشناسان اقتصادی گفت و 

گو ای داشته ایم تا در مورد آینده قیمت گوشت اطلاعاتی به دست آوریم.
سید احمد مقدسی از کاهش ۳۰ هزارتومانی قیمت گوشت گوساله طی ماه های اخیر در بازار خبر داد و گفت: 

قیمت هرکیلوگرم گوشت گوساله از حدود ۱۱۵ هزارتومان به حدود ۸۵ هزارتومان رسیده است.
وی اضافه کرد: باتوجه به شرایط تولید و انباشت دام سنگین در کشور، پیش بینی می کنیم روند کاهش قیمت 

ادامه یابد.
رئیس هیات مدیره انجمن صنفی گاوداران با اشاره به اینکه قیمت تمام شده تولید هرکیلوگرم گوشت گوساله ۳۱ هزار 

و ۷۰۰ تومان است، ادامه داد: قیمت دام زنده نیز کاهش زیادی داشته و طی روزهای اخیر مجددا حدود ۵ هزارتومان ارزان شده 
است؛ به عبارتی قیمت دام زنده تا خردادماه ۳۹ هزارتومان در هر کیلو بود که هم اکنون به کمتر از ۲۸ هزارتومان رسیده و در برخی نقاط 

کشور نیز بین ۲۵ تا ۲۶ هزار  تومان عرضه می شود.
مقدسی انباشت دام و عدم خرید و تقاضا برای آن را از دلایل این کاهش قیمت اعلام و اضافه کرد: چند ماه قبل حدود ۳۰۰ هزار راس دام سبک و 

نزدیک به ۶۰ هزار راس دام سنگین در کشور انباشت شده بود که  طی این مدت نه تنها از تعداد آنها کم نشده بلکه افزایش هم یافته است.

تعیین تکلیف ۵۰۰ هزار واحد مسکن مهر تا پایان سال
معاون دفتر اقتصاد مسکن وزارت راه و شهرسازی از تعیین تکلیف پروژه های مسکن مهر تا پایان سال جاری 
خبر داد. علی قائدی افزود: بطورکلی از مجموع پروژه های مسکن مهر ۵۰۰ هزار واحد باقی مانده بود که 
پارسال وزارت راه و شهرسازی متعهد شد تا پایان سال جاری این پروژه ها را تکمیل و به متقاضیان تحویل 

دهد.
وی همچنین اظهارداشت: پروژه های نیمه تمام مسکن مهر اغلب در اطراف کلانشهرها واقع و از طرفی عمده 

مشکل مسکن هم مربوط به کلانشهرهاست بنابراین تعیین تکلیف این پروژه ها می تواند کمک شایان توجهی 
به عرضه و بازار مسکن کند. معاون دفتر اقتصاد مسکن وزارت راه و شهرسازی گفت: خوشبختانه تکمیل و واگذاری 

واحدهای مسکونی مهر به متقاضیان به رغم تمامی مشکلات از جمله حقوقی، تامین زیرساخت ها، خدمات روبنایی و زیر 
بنایی روند خیلی خوبی دارد. وی افزود: وزارت راه و شهرسازی روی تعهد خود محکم ایستاده تا پایان سال ۵۰۰ هزار واحد مسکونی پروژه مسکن 
مهر را تعیین تکلیف کند. قائدی ضمن اشاره به ساخت 4۰۰ هزار واحد مسکونی در قالب برنامه اقدام ملی تولید و عرضه مسکن اظهارداشت: بر 
اساس این برنامه ۲۰۰ هزار واحد مسکونی در شهرهای جدید، ۱۰۰ هزار واحد در بافت های فرسوده شهری و ۱۰۰ هزار واحد دیگر هم برای گروه 

های کم درآمد از سوی بنیاد مسکن احداث خواهد شد.

مهر
گــزارش
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هم اکنون، 
تولیدکنندگانی که 
توانسته اند از غلات 
آلوده طی سال های 
گذشته الکل تولید 
کنند، به دلیل اما و 
اگرهایی که برخی 

مجموعه های دولتی 
مطرح کرده اند، 

کارشان متوقف شده 
است
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مسئولان تاکید دارند
افزایش وام مسکن نه 

کاهش قیمت آری

نظر مسئولان دولتی و بانکی این است 
که افزایش سقف تسهیلات مسکن 
نمی تواند کمکی به متقاضیان بازار 
مسکن کند، لذا برای تامین مسکن 
خانواده ها باید برنامه ریزی در جهت 

کاهش قیمت باشد.
محمد اسلامی، وزیر راه و شهرسازی 
که از حدود ۱۰ ماه قبل به جای عباس 
آخوندی عهده دار این ســمت شــد 
همواره تاکید کرده کــه افزایش وام 
نمی تواند به قدرت خرید خانواده ها 
کمک کند و بــالا بــردن مبلغ وام 
مسکن را تورم زا می داند. با این حال 
چند مــاه قبل زمزمه هــای افزایش 
سقف تسهیلات مســکن  از ۱۶۰ به 
۲۰۰ میلیون تومان مطرح شد اما به 
نتیجه نرسید. جدیدترین اظهارنظر  
مدیرعامل بانک مسکن هم گویای این 
موضوع است که این بانک برنامه ای 
برای افزایش سقف تسهیلات مسکن 

ندارد.
وزیر راه و شهرســازی مدتی پس از 
روی کار آمدن، طرح تولید و عرضه  
4۰۰ هزار  واحد مســکونی تا ۱4۰۰ 
را در دستور کار قرار  داد. برنامه ریزان 
این طــرح معتقدند که ایــن پروژه 
مشارکتی می تواند به رونق ساخت و 
ساز در بخش خصوصی نیز منجر شود. 
مطابق آخرین آمار که از سوی وزیر راه 
و شهرسازی در گفت وگو با ایسنا ارایه 
شد تا کنون بیش از ۱۸۰ هزار واحد در 

قالب این طرح آغاز شده است.
اسلامی که جذابیت طرح اقدام ملی 
را کامل می داند گفته است: خانه ها 
را بــرای مردمی می خواهیــم که با 
توان مالی خود به راحتی نمی توانند 
از واحدهایی که در بــازار وجود دارد 

تامین مسکن کنند.
وی افزود: طــرح اقدام ملــی برای 
خوشبخت کردن عده ای که توانمند 
هســتند ارائه نشــده، بلکــه برای 
صاحبخانه شدن قشــر متوسط به 
پایین است. در سراسر کشور هم این 
طرح آغاز شده، اراضی شناسایی شده 
و مراحل مختلــف را طی می کند. به 
هر حال زمین باید تعیین شود، نقشه 
مشخص شود، جواز ساخت اخذ شود، 
قرارداد منعقد شود تا وارد فاز اجرایی 

شویم.

    کاهش قیمت تمام شــده 
مسکن در سیاستگذاری های 

بانک مسکن دنبال می شود
از سوی دیگر، بانک مسکن که برای  
تامین مالی طرح اقدام ملی با وزارت 
راه و شهرســازی همکاری می کند 
و در این بیــن اعلام کــرد که خانه 
اولی ها می توانند از تسهیلات صندوق 
پس انداز مســکن یکم بــرای خرید 
واحدهای طرح اقدام ملی اســتفاده 
کنند، یکی دیگر از برنامه های  خود را 
کاهش قیمت تمام شده مسکن اعلام 

کرده است.
مدیرعامل بانک مســکن با اشاره به 
اینکه بانک مسکن برای افزایش سقف 
تسهیلات مسکن برای متقاضیان در 
حال حاضر برنامه ای ندارد، اعلام کرد: 
بانک مسکن سیاست کاهش قیمت 
مسکن را در دستور کار دارد و در حال 
برنامه ریزی برای تحقق آن است که 
امیدوار هستیم به نتایج خوبی در این 

زمینه دست یابیم.
ابوالقاسم رحیمی انارکی در خصوص 
اقدام آن بانک برای تسهیل در خانه دار 
کردن مــردم تا پایان ســال جاری و 
برنامه هایی که توســط بانک در این 
خصوص تدارک دیده شــده، اعلام 
کرد: افزایش تســهیلات با توجه به 
شــرایط خاص و ویژه ای که وجود 
دارد با احتیاط دنبال می شــود. زیرا 
در سال های گذشته بخش مسکن، 
 تنش و شوک هایی فراوانی را تجربه 

کرد.

ایسنا
خـــبـــر
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    تبدیل غلات آلوده به 
الکل صنعتی

در ایــن میــان، آنچه که 
پیش از این در گزارش های 
خبری تحت عنوان واردات 
۱4۰ هزار تــن ذرت آلوده 
در گمرک بنــدر امام )ره( 
منتشر شده، مابقی آن 4۹۱ هزار تن ذرت 
آلوده ای است که در بالا ذکر شد که درباره 
این ۱4۱ هزار تن هــم تخلفاتی صورت 
گرفته و این در شرایطی است که ذرت های 
وارد شده نه دارای گواهی تأیید بهداشت 
برزیل از سازمان بین المللی SGS است و 
طبق مستندات این ذرت ها آلوده به سم 
آلفاتوکسین هســتند و برای ذرت آلوده 
هم پولی پرداخت نمی شــود ،پس باید 
شرکت های واردکننده بگویند که این پول 

را در کجا هزینه کرده اند؟
همان روزها اعلام شــد که این مقدار از 
ذرت ها، به عنوان املاک تملیکی به مزایده 
گذاشته شده؛ حال آنکه این ذرت ها هنوز 
به کشور وارد نشده که بخواهد جزو اموال 
تملیکی داخل کشور محسوب شود و به 

مزایده گذاشته شود. به هر حال این رسم 
چندین و چند ساله ایران است که همواره 
در سنوات گذشته، بخشی از غلات وارداتی 
به دلیل نگهــداری غیراصولی و آلودگی 
میکروبی، محکوم به امحاء می شود. اما نکته 
فقط از بین رفتن ارز کشور و هزینه های 
مترتب بر امحای آنها نیست؛ بلکه واقعیت 
آن است که امحای این محموله ها، ضرر 
و زیان های زیســت محیطی را هم یدک 

می کشد.
در این میــان، برخــی تولیدکنندگان با 
اشــراف بر این موضوع که بتوانند از هدر 
رفت ارزهای تخصیص داده شده به واردات 
جلوگیری کند، از سال ۱۳۹۰ به بعد، اقدام 
به انتقال تکنولوژی تبدیل غلات آلوده به 
الکل کرده و تاکنون هم توانسته اند، بخش 
قابل توجهی از این گونه محموله ها را به 
الکل تبدیل نماینــد. در این میان وزارت 
صنعت، معدن و تجــارت نیز این موضوع 
را تائید کرده و در نامه نگاری با ســازمان 
اموال تملیکی، خواستار اقدامات لازم برای 
عملیاتی شدن طرح تبدیل غلات آلوده به 

الکل صنعتی معمول شده است.
در نامــه ای که مهدی صادقــی نیارکی، 
مدیرکل وقت صنایع غذایــی، دارویی و 
بهداشــتی وزارت صنعت در سال ۱۳۹۵ 
به مدیرعامل سازمان جمع آوری و فروش 
اموال تملیکی ارســال کرده ، این پروسه 
را کاملا مورد تائید اعلام کرده اســت. در 
عین حــال، مدیرکل نظــارت و ارزیابی 
فرآورده های خوراکی، آشامیدنی، آرایشی 
و بهداشتی ســازمان غذا و دارو نیز همان 
ســال نامه ای به مدیر بازاریابی و فروش 
اموال منقول ارســال و در آن اعلام کرده 
که تولیدکننده الکل صنعتی از غلات ، از 

سازمان غذا و دارو دارای مجوز است.

    چرا تبدیل غــلات آلوده به الکل 
متوقف شد؟

هم اکنون، تولیدکنندگانی که توانسته اند 
از غلات آلوده طی ســال های گذشــته 
الکل تولید کنند، بــه دلیل اما و اگرهایی 
که برخی مجموعه هــای دولتی مطرح 
کرده اند، کارشــان متوقف شــده است؛ 
اگرچه تولیدکننــدگان ایرانی برای همه 
این اماواگرهای دستگاههای دولتی پاسخ 
دارند، اما دســتگاههای دولتی از تحویل 
محموله های ذرت آلوده به تولیدکنندگان 
ســابقه دار خودداری کرده و افــرادی را 
جایگزین کرده که کمترین سابقه ای در 

این حوزه ندارند. 
یکی از تولیدکنندگان الکل از غلات آلوده 
در گفتگــو با خبرنگار مهــر می گوید: ما 
تاکنون همکاری تنگاتنگــی با بازرگانی 
دولتی و ســازمان اموال تملیکی داشته 
و کلیه غلات آلوده را از این دو ســازمان 
خریداری و به الکل تبدیل می کردیم؛ اما به 
تازگی مطلع شدیم که اگرچه چندین سال 
است بخش قابل توجهی از ذرت وارداتی 
)۱4۰ هزار تن( در بندر امام )ره( به دلیل 
آلودگی میکروبی محکوم به امحاء شده، 
ولی با پیگیری های بسیار از طریق سازمان 
های ذیربط محرز شده که سازمان اموال 
تملیکی به صورت مذاکره ای محموله فوق 
را به شرط صادرات به یک شخص واگذار 
کرده است؛ با مراجعه به سازمان مذکور 
مسئولان امر عنوان نمودند که این شخص 
مبلغ ۱۶ میلیارد به حساب سازمان واریز 
داشته؛ ولی تاکنون هیچ اقدامی در جهت 

حمل و عودت ننموده است.
وی می افزاید: حتی سازمان اموال تملیکی 
نیز به درخواســت معــاون اول محترم 
ریاست جمهوری به  شــماره ۱۵4۸۹۸ 
مورخ ۱۳۹۷/۱۱/۲۱ و ۲۸۱4م /۹۸ مورخ 
۱۳۹۸/۰۲/۰۷ هیچ توجهی نکرده که به 
جهت راستی آزمایی تکنولوژی فوق، یک 
محموله کوچک در اختیار ما قرار دهد تا 
در حضور کارشناسان محترم سازمان غذا 

و دارو و سایر ارگان های ذیربط آزمایش 
انجام شود و در صورت اثبات توانایی ما در 
تبدیل به الکل، محموله فوق واگذار گردد؛ 
حال اینکه از سنوات قبل مسئولان سازمان 
نظارت بر غذا و دارو و استاندارد به صورت 
غیر مترقبه  از الکل استحصالی توسط ما 
نمونه برداری کرده و بر این اساس، محرز 
شده که هیچ اثری از آفلاتوکسین در الکل 
تولیدی، به ســبب اختلاف نقطه تبخیر 
آفلاتوکسین با الکل و تحت خلأ بودن برج 

تقطیر مشاهده نمی شود.
به گفته این تولیدکننــده، همچنین از 
طریق سازمان بازرسی کل کشور در معیت 
کارشناسان محترم دامپزشکی استان نیز 
از پســماند حاصله )گندم و ذرت( نمونه 
برداری شده  که طبق گزارش های ارسالی 
به دادســتان رودبار، فقدان آفلاتوکسین 
در الکل استحصالی به شماره ۱.۸۳۰۰-

۱۲-۳ مورخ ۹۸.۶.۱۰ گزارش و تایید شد؛ 
ضمن اینکه به دلیل آنکه تولیدکننده الکل 
صنعتی، در قالب شهرک صنعتی فعالیت 
می نماید از این رو سازمان محیط زیست 
رودبار نیز از تارخ ۹۷.۱۰.۱ به شماره نامه 
۱۳۲۱.۹۸.۱۰۱۷۰ مورخ ۹۸.۳.۲۱ این 
شرکت را از لیســت آلایندگی ها خارج 

نموده است.
وی اظهار داشت: سوال اینجا است شرکتی 

که با این روش چندین سال فعال بوده و 
هزاران تن از محموله های مختلف را تحت 
نظارت سازمان غذا و دارو به الکل تبدیل 
می نماید، چرا نباید مشمول دریافت این 
محموله ها شــود؛ این در حالی است که 
گاهی مســئولان امر برای عدم واگذاری 
محموله بهانه می آورند که مسیر بندر امام 
تا لوشان دور است و امکان نشت بین راهی 
وجود دارد در صورتی که در سال ۹۶-۹۷ 
دو محموله برنج آلوده از بندرعباس تحت 
نظارت عالیه ســازمان غذا و دارو به این 
شــرکت منتقل و تبدیل به الکل شد و از 
نظر مسافت این دو محل هم یکسان است؛ 
پس مگر قوانین نظارتی از استانی به استان 
دیگر متفاوت است یعنی انتقال محموله 
های آلوده از سایر بنادر امکان پذیر است 
ولی از بندر امــام خمینی)ره(، این امکان 

وجود ندارد؟
این تولیدکننده ادامه می دهد: مسئولان 
مربوطه گاهی می گوینــد احتمال دارد 
آفلاتوکسین در الکل استحصالی منتقل 
شود؛ اما  طی چندین نوبت کارشناسان غذا 
و دارو استاندارد و در نهایت نماینده ویژه 
دادستان رودبار از الکل استحصالی نمونه 
برداری کرده و محرز شد که  هیچ اثری از 
آفلاتوکسین با توجه به شرایط فیزیکی 
اختلاف دما و تحت خلاء بودن برج تقطیر 

در الکل باقی نمی ماند؛ همچنین مدعی 
شــدند که احتمال می رود آفلاتوکسین 
در پسماند حاصله باقی بماند که این امر 
توسط کارشناسان ســازمان بازرسی در 
معیت کارشــناس دامپزشکی محرز شد 
هیچ اثری از آفلاتوکســین در پســماند 
حاصله هم دیده نشده و این هم در گزارش 
شبکه بهداشت رودبار به دادستان رودبار 

ارائه شده است.
وی ادامه داد: به تازگی هم بهانه کردند که 
دو خط الکل طبی و صنعتی می بایستی 
مجزا باشد که ما با ساخت برج تقطیر مجزا 
و مخازن ذخیره الکل ایــن بهانه را هم از 

بین بردیم. 
این تولیدکننده می گوید: اگر این محموله 
به جای امحاء و به جای صــادرات )اتهام 
بیوتروریسم از سوی کشورهای متخاصم( 
به الکل تبدیل گردد نه تنها از بابت زیست 
محیطی تبعاتی نخواهد داشــت بلکه با 
تبدیل آن بخشــی از خســارات وارده به 
کشــور و بیت المال جبران و همچنین 
به اشــتغال منطقه رودبار کمک خواهد 
کرد؛ این در حالی است که این شرکت با 
افزایش ظرفیت سالانه از ۵۶۰۰ تن الکل 
به ۳۱۵۰۰ تن تنها و بزرگترین کارخانه 
تبدیل غلات به الکل در کشــور به شمار 

می رود.

ماجرای مقاومت در مقابل پیشگیری از هدررفت ارزهای وارداتی   

غلات آلوده ای که می توانند سودآور شوند
پرونده غلات آلــوده همچنان خبرســاز اســت و اگرچه 
تولیدکنندگانی هستند که بتوانند از هدررفت ارزهای تخصیص 
یافته به واردات این محموله ها جلوگیری کنند؛ مقاومت عجیب 

و غریبی در این راستا شکل گرفته است.
پرونده محموله های غلات آلوده همچنان خبرساز است. ماجرا 
از خبری شروع شد که از ورود برخی محموله های غلات آلوده 
به افلاتوکسین به کشور خبر می داد. در واقع، ۱۳ شرکت دولتی 
با ۳۵ میلیون دلار ارز تخصیص  یافته توسط بانک مرکزی در 
ســال ۹۵، معادل ۴۹۱ هزار تن ذرت آلوده به سم آلفاتوکسین 
را وارد کشور کردند. این محموله ۴۹۱ هزار تنی در سال ۹۵ از 
کشور برزیل و از طریق بندر امام خمینی )ره( وارد کشور شده 
است که طبق مستندات این ذرت ها از بدو ورود آلوده به سم 

آلفاتوکسین بوده اند. 

آگهي حصر وراثت
آقای رضا فرهنگ صدر فرزند محمدرضا به شــماره شناســنامه شرح 
دادخواست به کلاسه ۱4۵/۹۸ ش ح ۱ از این دادگاه درخواست گواهی 
حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که شــادروان خدیجه بابایی 
سمیرمی به شماره شناسنامه ۳۱۸ در تاریخ ۱۳۶۰/۷/۱۶ اقامتگاه دائمی 
خود بدرود زندگی گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: 
۱- غضنفر بابایی سمیرمی فرزند حاجی بابا ش ش ۲۲ همسر متوفی 
۲- مسیب بابایی ســمیرمی فرزند غضنفر ش ش 4۳۷۷ فرزند متوفی 
۳- حبیب اله بابایی سمیرمی فرزند غضنفر ش ش ۵۹۶۰ فرزند متوفی 4- 
عزیزاله بابایی سمیرمی فرزند غضنفر ش ش ۲۱۶ فرزند متوفی ۵- مدینه 
بابایی سمیرمی فرزند غضنفر ش ش ۲۳ فرزند متوفی ۶- حبیبه بابایی 
سمیرمی فرزند غضنفر ش ش ۳۱۹ فرزند متوفی و لاغیر. اینک با انجام 
تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا هر 
کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی 
ظرف یک ماه به دادگاه تقدیم دارد و الا گواهی صادر خواهد شد. قاضی 

شورای حل اختلاف شماره یک شهرستان سمیرم شناسه:  ۶۳۰۵۹4
آگهي حصر وراثت

خانم راحله هاشــمی به شــماره شناســنامه ۱۲۰۰۰4۶۵۷۹ شرح 
دادخواست به کلاسه ۱۶۷/۹۸ ش ح ۱ از این دادگاه درخواست گواهی 
حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان غلامرضا هاشمی 

به شماره شناسنامه ۳۱ در تاریخ ۱۳۹۸/۷/۱ اقامتگاه دائمی خود بدرود 
زندگی گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: ۱- خدیجه 
شــهبازی فرزند عین اله ش ش ۱۰۱۱۵ همســر متوفی ۲- محبوبه 
هاشــمی فرزند غلامرضا ش ش 44۳ فرزند متوفی ۳- راحله هاشمی 
فرزند غلامرضا ش ش ۱۲۰۰۰4۶۵۷۹ فرزند متوفی 4- بهاره هاشمی 
فرزند غلامرضا ش ش ۱۲۰۰۱۷۵۷۱۹ فرزند متوفی ۵- سیما هاشمی 
فرزند غلامرضا ش ش ۱۲۰۰۲۰۳۵4 فرزند متوفی و لاغیر. اینک با انجام 
تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا هر 
کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی 
ظرف یک ماه به دادگاه تقدیم دارد و الا گواهی صادر خواهد شد. قاضی 

شورای حل اختلاف شماره یک شهرستان سمیرم شناسه: ۶۳۰۵۳۵
آگهي حصر وراثت

خانم مهناز نرهء به شماره شناسنامه ۱۵ شــرح دادخواست به کلاسه 
۱۶۶/۹۸ ش ح ۱ از این دادگاه درخواســت گواهی حصر وراثت نموده و 
چنین توضیح داده که شادروان امیرشاپور نرهء به شماره شناسنامه ۲۳ 
در تاریخ ۱۳۹۲/۱/۱۹ اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته ورثه حین 
الفوت آن مرحوم منحصر است به: ۱- امیر بهمن نره ای فرزند امیرشاپور 
ش ش ۱۲۶۳۷ فرزند متوفی ۲- اســکندر نره ای فرزند امیرشاپور ش 
ش ۳۶۵۹ فرزند متوفی ۳- مدینه نرهء فرزند امیرشــاپور ش ش ۲4۷ 
فرزند متوفی 4- پریوش نره فرزند امیرشاپور ش ش ۱۷۲ فرزند متوفی 
۵- خدیجه نرهء فرزند امیرشاپور ش ش 4۶ فرزند متوفی ۶- مهناز نرهء 

فرزند امیرشاپور ش ش ۱۵ فرزند متوفی ۷- هدیه نره فرزند امیرشاپور 
ش ش ۳۰۸ فرزند متوفی و لاغیر. اینک با انجام تشــریفات مقدماتی 
درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا هر کسی اعتراضی 
دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یک ماه 
به دادگاه تقدیم دارد و الا گواهی صادر خواهد شــد. قاضی شورای حل 

اختلاف شماره یک شهرستان سمیرم شناسه:  ۶۳۰۵۳۰
آگهي حصر وراثت

آقای اروجعلی حسنی به شماره شناسنامه ۷۵ شرح دادخواست به کلاسه 
۱۱۲/۹۸ ش ح ۱ از این دادگاه درخواست گواهی حصر وراثت نموده و 
چنین توضیح داده که شــادروان زینب حســنی به شماره شناسنامه 
۵4۷۰۰۱۲۵۱4 در تاریــخ ۱۳۹۸/۲/۲۶ اقامتــگاه دائمی خود بدرود 
زندگی گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: ۱- اروجعلی 
حســنی فرزند یارویس ش ش ۷۵ پدر متوفــی ۲- زرجهان حیدرلی 
فرزند مــراد ش ش ۱۵۳۲ مادر متوفی ۳- بهنام بازیــار فرزند کرامت 
کدملی ۲۳۶۰۰۶۷4۵۱ همسر متوفی 4- صیاد بازیار فرزند بهنام ش 
ش ۱۲۰۰۳4۶۳۹4 فرزند متوفی ۵- شهیاد بازیار فرزند بهنام ش ش 
۵4۷۰۱۳۳۳۱4۱ فرزند متوفی و لاغیر. اینک با انجام تشریفات مقدماتی 
درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا هر کسی اعتراضی 
دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یک ماه 
به دادگاه تقدیم دارد و الا گواهی صادر خواهد شــد. قاضی شورای حل 

اختلاف شماره یک شهرستان سمیرم شناسه:  ۶۲۵۸۸۵

آگهي
شماره پرونده: 4۷4/۹۸ شــماره دادنامه: ۷4۵/۹۸ بتاریخ ۹۸/۶/۲۶ در 
وقت فوق العاده جلسه شعبه ۳ شــوراي حل اختلاف کاشان به تصدي 
امضاء کننده ذیل تشکیل است پرونده کلاسه فوق تحت نظر قرار دارد. 
قاضي شــورا از توجه اوراق و محتویات پرونده ختم رسیدگي را اعلام 
و بشــرح ذیل مبادرت به اتخاذ تصمیم مي نماید. راي قاضي شورا: در 
خصوص دعوي آقاي محســن غفوري فرزند محمود به طرفیت خانم 
مریم وجدانی به خواســته مطالبه مبلغ ۷/۳۹۰/۰۰۰ ریال طبق رسید 
بانکي مورخ ۹۸/4/۱۷ به انضمام خسارات قانوني و خسارت تاخیر تادیه با 
توجه به محتویات پرونده و شهادت شهود / امضاي خوانده ذیل آن / بقاي 
اصول مستندات در ید خواهان و اینکه خوانده علي رغم ابلاغ قانوني در 
جلسه رسیدگي حضور نیافته و لایحه اي ارسال ننموده و دفاعیات مستند 
و محکمه پسندي در مقام اعتراض نسبت به دعوي خواهان از خود ابراز و 
ارائه ننموده و دلیلي بر پرداخت دین یا برائت ذمه خویش ارائه ننموده لذا 
قاضي شورا دعوي خواهان علیه خوانده را ثابت تشخیص داده توجها به 
نظریه مشورتي اعضا محترم حل اختلاف و مستندا به مواد ۱۹۸ و ۵۱۵ 
و ۵۱۹ و ۵۲۲ قانون آیین دادرسي مدني حکم بر محکومیت خوانده به 
پرداخت مبلغ ۷/۳۹۰/۰۰۰ ریال بابت اصل خواسته و هزینه دادرسي وفق 
مقررات و خسارت تاخیر در تادیه از تاریخ تقدیم دادخواست ۹۸/۵/۹ تا 
زمان وصول که بر مبناي نرخ تورم اعلامي از سوي بانک مرکزي که حین 

الاجرا محاسبه و تعیین مي شود در حق خواهان صادر و اعلام مي نماید. 
راي صادره غیابي ظرف مهلت بیست روز پس از ابلاغ قابل واخواهي در 
این شعبه مي باشد و پس از اتمام مهلت واخواهي ظرف بیست روز قابل 
تجدیدنظرخواهي در محاکم عمومي حقوقي کاشان است. قاضي شعبه ۳ 

حقوقي شوراي حل اختلاف کاشان  شناسه ۶۲۳44۷
آگهي فقدان سند

شماره صادره: ۱۳۹۸/۳4/۵۸۵۷44 تاریخ ثبت صادره: ۱۳۹۸/۷/۱ نظر 
به اینکه آقای مهدی صانعیان با تسلیم یک برگ استشهاد شهود مدعی 
مفقود شدن سند مالکیت تمامت شش دانگ پلاک شماره ۱/۱۱۸۵۸ 
واقع در بخش میمه ثبــت اصفهان که طی شــماره دفتر الکترونیک 
به شــماره ۱۳۹۶۲۰۳۰۲۰۲۰۰۰۱۰۱۶ صادر و تســلیم گردیده و به 
موجب سند انتقال شــماره 44۶4۹-۱۳۹۶/۸/۲۰ دفترخانه ۱4 میمه 
در قبال مبلغ ۷۵۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال در رهن بانک کشاورزی میمه قرار 
گرفته است اظهار داشته که سند مالکیت مرقوم در اثر جابجایی اثاثیه 
منزل مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی نموده است. 
لذا ســند مالکیت مذکور از درجه اعتبار ساقط و مقتضی است چنانچه 
ســند مالکیت مفقودی جهت انجام هر گونه معامله بــه آن دفترخانه 
ارائه گردید از انجام معامله خــودداری و آن را جهت اعمال مقررات به 
این اداره ارســال نمایید. انجام هر نوع معامله با ســند مالکیت المثنی 
 موکول به اســتعلام از این اداره می باشد. مســئول دفتر املاک میمه

 شناسه: ۶۳۱۱۵۲

    

 هر چند برخی از بازگشت دوباره پژو و رنو به ایران، 
پس از برداشته شدن تحریم ها سخن می گویند اما 
وزیر صنعت، معدن و تجارت موضعی سخت در این 
خصوص دارد. وی می گوید بی تردید پس از تحریم، رفتار امروز شــرکت ها در همکاری های ما 
موثر خواهد بود.  حالا نگاه صنعت خودروی ایران به شرق دوخته شده است، صحبت از همکاری با 
ترکیه، آذربایجان و روسیه به میان امده است. پیش تر البته همکاری با چینی ها طعم شرقی را در 
کام صنعت خودروسازی ایران ریخته بود. سهم چینی ها از بازار ایران نیز البته سهم قابل توجهی 
محسوب می شود اما باید در نظر داشت خودروهای چینی هیچ گاه به خودروهای محبوبی برای 
مصرف کننده ایرانی تبدیل نشده اند.  هر چند پیش از تشدید تحریم ها چینی ها همکاری مناسبی 
با صنعت خودروسازی ایران داشتند اما پس از تشدید تحریم ها و اعلام موضع تازه امریکا علیه ایران، 
آن دسته از شرکت های چینی که آینده را در اروپا و امریکا جستجو می کردند، سطح روابط خود 
با خودروسازان ایرانی را به شکلی محسوس کاهش دادند. ایران حالا برای آن دسته از شرکت های 
چینی محل امنی محسوب می شود که فعلا برنامه ای برای حضور در غرب ندارند. این اما همه 
داستان صنعت خودروسازی نیست.  صحبت اما این بار محدود به چین نیست. همسایه غربی و 

شمالی ایران این بار پایشان به میدان باز شده است.

   ترکیه
 ترکیه جایگاه مناسبی در صنعت قطعه سازی جهان از آن خود کرده است. بررسی ها نشان می دهد 

عمده شرکت های خودروسازی معتبر جهان در ترکیه حضور دارند و حالا ترکیه در صدد است از 
پی سال ها فعالیت در این صنعت، راه تازه ای را پیش پای خود بگشاید. معرفی برند ملی. مذاکرات 
متعددی میان مقامات ایران و ترکیه صورت گرفته و گفته می شود چراغ ها از سوی دو طرف سبز 
است، اینجاست که قرار است صنعت خودروسازی ایران و ترکیه گره بخورند تا اتفاقی تازه در منطقه 
رخ دهد. محمدرضا نجفی منش گفت: ما مذاکرات متعددی با فعالان صنعت خودروســازی در 
ترکیه داشتیم و اتفاقا ترک ها نیز از همکاری با ایران استقبال می کنند. رییس انجمن صنایع همگن 
قطعه سازی و کارشناس حوزه خودرو با اشاره به اشتراکات منطقه ای و سیاسی گفت: ما حتی فراتر 
از این به موضوع همکاری منطقه ای نگاه می کنیم، به عنوان مثال پیشنهادی در خصوص همکاری 
ایران، ترکیه و روسیه در صنعت خودروسازی را ارائه کردیم و در صورت انعقاد چنین قراردادی می 
توان خودرویی برای بازاری با جمعیتی نزدیک به ۸۰۰ میلیون نفر تولید کرد. حالا شمارش معکوس 

برای شروع این همکاری آغاز شده است.

  روسیه
 داستان روسیه با ترکیه تفاوت هایی جدی دارد. ماجرا هنوز روشن نیست، مذاکرات پراکنده ای در 
این خصوص انجام شده است اما بسیاری معتقدند امکان همکاری در این سطح و ساختار نیست چرا 
که ۶۷ درصد سهام این شرکت متعلق به رنوست و اگر امکان همکاری وجود داشت، رنو به صورت 
مستقیم وارد بازار ایران می شد. با این حال برخی کارشناسان هنوز گزینه همکاری سه جانبه را 
محتمل می دانند. میان ایران و ترکیه و روســیه.  از سوی دیگر احمد نعمت بخش، دبیر انجمن 

خودروسازان نیز می گوید: در شرایطی که اروپایی از بازار ما خارج شده اند و چینی ها هم در واقع 
همکاری نمی کنند؛ ممکن است لادای روسی با شرکت های ایرانی قرارداد مشترک بسته باشند 
زیرا بنده اطلاعات جزیی ندارم و مشخص نیست چه شرکتی قرار است با لادای روسی همکاری 
کنند اما احتمال اینکه با یکی از تولیدکنندگان خودروی داخلی قرارداد منعقد کنند، وجود دارد. 
باید جزییات این قرارداد مشخص شود زیرا سهم داخل حداقل باید ۳۰درصد به بالا از تولیدات را به 

خود اختصاص دهد تا وزارت صمت اجازه تولید دهد.

  آذربایجان
 حالا خبرهای تازه ای از همکاری دو کشور ایران  اذربایجان در تلوید خودروهای سنگین به گوش 
می رسد. این بار اما راوی وزیر صنعت، معدن و تجارت است. رضا رحمانی در این خصوص گفته 
است: یک واحد مشترک هم امسال کلنگ زنی شد، که قرار است یک شرکت ایرانی با یک شرکت 
آذربایجانی خودروی سنگین تولید کنند. ایران خودرو البته در این کشور آذربایجان یک واحد 
تولیدی دارد که خودروهایی چون سمند را تولید می کنند اما این بار داستان همکاری مشترک 

برای تولید خودروی سنگین است.

معادلات صنعت ۵0 ساله در حال تغییر است
فرمان صنعت خودرو به شرق چرخید

معادلات صنعت خودرو در ایران در حال تغییر است، این را از لابلای سخنان سیاستگذاران صنعتی ایران می توان دریافت.
 شاید بتوان فراز این تغییر را در بدعهدی پژو و رنو نسبت به تعداتشان در ایران دانست، خداحافظی بی موقع این دو شرکت اروپایی سبب شده است معادلات 

صنعت خودرو در ایران دستخوش تغییری جدی شود.

خبرآنلاین
خـــبــــر



استارتآپ

چراروشهایغربیروابطعمومیبرایاستارتآپهایایرانیمناسبنیست؟

سال۲۰۱۶ودربحبوحهانتخاباتآمریکابودکهنامفیسبوک
باردیگردرمرکزقضاوتقرارگرفت.اینبارخبرازافشای
اطلاعاتشخصییابحرانیازایندستنبود؛بلکهفیسبوکبهاینمتهمشدکه
بهپلتفرمیبرایانتشاراخبارجعلیتبدیلشدهوکاریهمبرایجلوگیریازاین

موضوعنمیکند.

 موضوع اصلی هم انتخابات آمریکا بود و اکانت هایی که گفته می شد قصد تولید اخبار جعلی و 
جهت دهی به اذهان عمومی برای انتخابات آمریکا دارند. »مارک زاکربرگ« میان همه فشارها 
در سنا و در نقش یک قربانی ظاهر شد و گفت اکانت های جعلی از فیسبوک سوء استفاده 
کرده اند و تیم او در تلاشند که جلوی رشد این اکانت ها را بگیرند، بسیاری از آن ها مسدود 

شده اند و مصلحت »آمریکا« از هر چیز دیگری مهم تر است.
درواقع بزرگترین بحرانی که کسب وکارهای پلتفرمی با آن روبه رو هستند، بحران کاهش 
»اعتماد« به آن ها اســت. بحرانی که مثل یک گلوله به قلب کسب وکار شلیک می شود و 
پلتفرم ها بدون کوچک ترین نقش مستقیمی به راحتی می توانند به غول بی شاخ ودمی تبدیل 
شوند که امنیت کاربران را به خطر می اندازند. آن ها شاید قربانی باشند، اما این قربانی بودن 
از تقصیراتی که در بحران به گردن شان است کم نمی کند، مگر آن که بتوانند آن را طوری 
هوشمندانه مدیریت کنند که ورق به نفع شان برگردد و به قهرمان ماجرا بدل شوند که البته 

چنین اختتامیه ای برای یک پلتفرمِ گیر کرده در بحران، حکم صعود به قله قاف را دارد.
 

صعودبهقلهقافیاچگونهقهرمانِبازیباشیم؟
ژست قهرمانانه گرفتن کاری است که اهل زمین آن را به خصوص در شرایط حساس به خوبی 
بلدند. اما این که چقدر تیر آن ژست به هدف قهرمانی نزدیک تر است و باورپذیرتر، موضوعی 

است که عیار واقعی یک کسب وکار را در مواقع بحران مشخص می کند. اما راه 
قهرمان جنگ بودن از کجا می گذرد؟

سرگذشت بحران در کسب وکارهای مهم دنیا را که بخوانیم، پر است از درس های 
شکست و برخاستن از روی آوار. چیزهایی که در کلاس های درس روابط عمومی 
و مدیریت بحران می گویند هم درس گرفتن از همین قصه های واقعی پیش آمده 
اســت. اما چیزی که کم تر به آن توجه می شــود، نقش فرهنگ یک منطقه در 
مدیریت بحران است. فیسبوک، گوگل، آمازون، اپل و کسب وکارهای دیگر همگی 
صاف کنندگان راه برای کسب وکارها هستند اما آیا هرآن چه که آن ها در مواقع خطر 
انجام می دهند، می تواند در ایران یا هر کشور شــرقی و غربی دیگری نیز کارساز 

باشد؟ بدون شک خیر!
حقیقت آن است که فرهنگ شرق و به خصوص خاورمیانه آن قدر متفاوت و پیچیده 
و غیر قابل پیش بینی است که دانســتن فرمول های غربی برای لحظات حساس، 
شاید کمک رسان باشد اما راه حل قطعی، نه. این موضوع را سیاست مداران به خوبی 
می دانند. می دانند که نسخه های غربی روی سیستم شرقی چندان کار نمی کند. 
مارک زاکربرگ هم خوب می دانست که وقتی یقه اش را در سنا چسبیده  اند، هیچ دستی 
بیشتر از ناسیونالیسم آمریکایی به کمکش نخواهد آمد؛ نه شعار آزادی بیان و نه چیز دیگری.

از ســوی دیگر در تمام دانشــگاه های جهان مطالعات شرق شناســی وجــود دارد و این 
سرزمین های پر رمز و راز همواره مدینه فاضله برای رمزگشایی و نشانه شناسی بوده است. 
پس ترکیب این ملت پیچیده و مرموز و شرایط غیر قابل پیش بینی سیاسی و اجتماعی قطعا 
وضعیتی را به وجود می آورد که حتی مارک زاکربرگ را هم گوشه رینگ بحران گیر می اندازد. 
اما شاید اگر روحیات جامعه ایرانی و انتظارات او در مواقع بحران را بشناسیم، کار راحت تر شود 
و خبر خوب این که تاریخ ثابت کرده است که این فرهنگ همان اندازه که کوبنده و سرکش 
است، قهرمان پرور نیز است و برای کسی که با او هم دلی می کند، در اکثر مواقع آغوش باز و 

بخشنده ای دارد.
از سوی دیگر سیستم متقاعدسازی، هیجان  و ادراک در کشوری مثل ایران به کل متفاوت از 
غرب است. مثلا غربی ها به چیزهایی می خندند که برای یک شرقی ابدا خنده دار نیست یا با 
چیزهایی قانع می شوند که اگر آن ها را به انسان شرقی بگویی، شروع یک زد و خورد جدید را 
رقم زده ای و نه پایان یک معرکه. این موضوع تنها به نژاد و دین و عقاید نیز محدود نمی شود. 
وقتی بحرانی به وجود می آید ریزترین رفتار آدم ها در جامعه و در اتفاق های مشابه پیشین 
همان فرهنگی است که در مدیریت یک فاجعه و پهلو گرفتن کشتی در حال غرق بسیار 

یاری رسان است.

لهجهوزبان؛سلاحقهرمانها
در کشوری مثل ایران که از هر نقطه اش فرهنگ، زبان یا گویشی متفاوت از دیگری سربرآورده 
اســت، حرف زدن با زبان آن ناحیه و حتی انتخاب ســخنگویی از همان قوم و فرهنگ به 

خصوص در برهه های حساس، کارسازتر است؛ مثل این که رئیس یک قبیله که از خون و نژاد 
همان مردم است، برای میانجی گری پا پیش بگذارد. این کار حتی سبب می شود که حس 

همذات پنداری و هم دردی با کسب وکار بحران زده در مردم آن ناحیه بیش تر شود.

سکوتراجدیبگیریم
کارسازی دانستن فرهنگ و پاسخ درخور دادن در زمان بحران امری بدیهی است اما ناگفته 
نماند که همه این ها به درجه و بزرگی بحران هم بستگی دارد. به خصوص در کشوری مثل 
ایران با این همه عقاید متضاد که طرف هرکس را بگیری، آن یکی شاکی می شود و امنیت یک 
کسب وکار به فاکتورهای زیادی وابسته است. برای همین است که وقتی بحران بزرگی که 
نمونه اش را هم کم نداشته ایم پیش می آید، بهترین کار )اگر اجباری برای پاسخگویی وجود 
نداشته باشد( سکوت کردن است؛ چرا که هر حرف و عکس العملی به مثابه هیزم انداختن به 
جان آتش است و اوضاع را بدتر می کند. به خصوص وقتی که یک ضرب المثل معروف ایرانی 
و برخاسته از فرهنگ همین سرزمین، می گوید: »سخن اگر زر است، سکوت گوهر است.« در 
این شرایط به جای به کار بردن کلمات، می توان عملگرایانه وارد میدان شد و بعد از خوابیدن 

معرکه، اوضاع را سر و سامان داد.

فرهنگِمچگیریومچگیریِفرهنگی
اساسا مو را از ماست بیرون کشــیدن در فرهنگ ما ویژگی بسیار پررنگی است. به همین 
خاطر بدترین کار در مواقع بحران، گفتن چیزی خلاف گذشته یا آفریدن موضعی جدید 
در لحظه است. ما  آدم های اسکرین شــات گرفتن و در آغوش کشــیدنِ حافظه تاریخی 
هستیم. کافی است حرفی زده شــود که خلاف آن را در گذشــته گفته باشیم. آن موقع 
است که موجی از اســناد و مدارک ســوی مان روانه می شــود که هی فلانی! حواس مان 
چهارچشــمی به حرف هایی که زده بودی و الان می زنی هســت و همین می شود عامل 
بحرانی که از پشــت بحران دیگر می آید. البته این حرف به این معنی نیســت که اگر در 
گذشته اشتباهی را مرتکب شده ایم، ســینه خیز تا ته ماجرا برویم؛ بلکه منظور این است 
 که روی مواضع خوب و دوست داشــتنی گذشــته مان حتی به قیمت ضــرر دادنِ موقت

 بایستیم.
تا قیام قیامت می شــود این ویژگی ها را شــمرد اما حرف آخر و مخلص کلام این که شاید 
کســب وکارهای از آب و گل در آمده  غرب در ایران هم کارگر باشند اما بحران شوخی بردار 
نیست و برای مدیریتش بیش تر و پیش تر از هرچیزی به مطالعه در باب رفتارهای اجتماعی 
و فرهنگی این سرزمین نیاز است تا کپی کردن مدیریت بحران همان کسب وکارها از غرب. 
البته منظور از مطالعه خواندن مقالات شرق شناسانه  ادوارد سعید یا ایران شناسانه  ایرج افشار 
نیست )البته که اگر مطالعه شوند، خیلی هم خوب است(؛ بلکه منظور رفتارهای ایران مدرن 
در مواجهه با موارد مختلف فرهنگی، اجتماعی، عقیدتی، سیاسی و … در عصر تکنولوژی و 

کمی قبل از آن است.

دیجیاتو
گــــــزارش
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اما فراتر از این هــا در ادامه 
مطلب مــا می خواهیم 3 
روشی که شما نیاز دارید تا 
ذهنیتتان بتواند یک کسب و 
کار کوچک را به یک کسب و 
کار بزرگ تغییر دهد را برای 

شما بیان خواهیم کرد.

تغییرذهنیتاول|ازروشهای
بداههتاتنظیماستراتژیهایبزرگ

اگر بخواهیم صادقانه بگوییم، بســیاری 
از افراد در شروع کارشــان مجبور بودند 
چندین روش مختلــف را امتحان کنند 
تا یکــی از آن ها موفق شــود. آن ها هیچ 
استراتژی نداشتند و فقط به صورت بداهه 
سعی در پیشبرد کارها داشتند. اگر مدت 
زمان زیادی از این روش اســتفاده کنیم، 
کل سیســتم کاری ما روی بداهه کاری 
تنظیم می شود و خودمان نیز به آن عادت 

می کنیم.
اما هرچقدر که کار پیش می رود و کار شما 
بزرگ تر می شود، کمتر می توان به بداهه 
نوازی تکیه کرد. شــما به جای خواهید 
رسید که برای رشد به یک استراتژی پایدار 
و از پیش طراحی شده نیاز دارید. این کار 
زمانی جدی می شود که شما یک تیم را 
تشکیل می دهید، تعداد نفرات تان زیاد 

می شود. شما دیگر نمی توانید یکباره به 
صورت بداهه تصمیم بگیرید. تیم شما نیاز 
دارد تا یک استراتژی مشخص و مکتوب از 
شرکت را داشته باشد تا بداند که می خواهد 
چه کار کند. و این یک چیز کلیدی است: 
شفافیت. به طور خاص باید به وضوح راه 

برای اعضای تیم مشخص باشد.
چشم انداز بلند مدت شما چیست؟ چیزی 
که بتوانید در یک جملــه بیان کنید و به 
راحتی افراد آن را درک کنند. شــما قرار 
است در 3-4 سال آینده به کجا برسید؟ 
قرار اســت در 12 ماه آینده چه کارهایی 

انجام دهید؟
وقتی کار شما بجای برسد که مجبور شوید 
این ســؤالات را جواب دهید. یعنی تیم 
شما باید با یک هماهنگی بین همه اعضا، 
استراتژی شما را به یک برنامه عملی تبدیل 
کند. در هر مرحله نیاز است که افراد شما، 
عملکرد روزانه خــود را به صورت دقیق با 

استراتژی های کلی بسنجند.
وقتی که کار تیم شــما قابل ســنجش و 
روی اصول باشد. آن زمان است که انگیزه 
افرادتان بالا می رود، هم شما و هم خودشان 
می دانند کجــای کار هســتند و چطور 
می توانند حرکت خود را بهتر تنظیم کنند.

تغییرذهنیتدوم|ازنگهداشتن
بهرهاکردن

وقتی سفر کارآفرینی شما آغاز می شود، 
شــما باید تمامی تحرکات کارتــان را از 
کوچک به بزرگ کنترل کنید. بازاریاب؟ 
بله خودم هستم. منشی؟ بله. مدیرعامل؟ 
بله خودمم. کارمند؟ خودم هستم. درواقع 
لازم است شــما چندین نقش مختلف را 

بازی کنید.
این روند اجباری در شروع کار است و حتی 
ممکن است شمارا کمی خسته کند. اندازه 
کسب و کار شــما هرچه که باشد، وقتی 
رو به رشد می رود، باید بنیان گذار از یک 
همه کاره به یک ناظر تبدیل شود. این کار 

برای خیلی از افراد که شــغل خود را پایه 
گذاری می کنند از نظر احساســی کمی 

سخت است.
آن ها فکر می کنند که هیچ نمی تواند کارها 
را مثل خودشــان انجام دهد. اما این تنها 
یک توهم است. واقعیت این است که شاید 
افرادی که قرار است در بخش های مختلف 
استخدام کنید، در شروع کار مانند شما 
خوب نباشند. اما این وظیفه شماست که 
به آن ها آموزش دهید. البته به هیچ وجه 
انتظار نداشته باشید که آن ها مانند شما 
عمل کنند. اما خیالتان راحت باشد. بعد 
از مدت ها شاید حتی کار را بهتر از خودتان 

انجام دهند.
خب. در این مرحله شما باید یاد بگیرید که 
رها کنید. یعنی از یک کارمند همه کاره به 
یک مدیر ناظر تبدیل شوید. ذهنیتتان را 
برای این کار آماده کنید. در این مسیر فقط 
باید شما یاد بگیرید که یک منتقل کننده 
خوب باشید. بتوانید به خوبی اطلاعاتتان را 
به افراد منتقل کنید، آموزششان بدهید و 

یک معلم عالی برایشان باشید.
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وقتی کار شما بزرگ می شود، باید کم کم 
تمرکز خود را از روی کارهای ریز، روی رشد 
کلی و هدایت آن در مسیر بگذارید. نقش 
مدیرعامل اساســاً درباره ایجاد محیطی 
برای رشــد و ارتقا مهارت است. در همان 

ابتدای رشد کســب و کار مهم این است 
که شــما کم کم بتوانید خودتان را از کار 

بیرون بکشید.
شما باید بدانید، وقتی کارها بزرگ می شود، 
تماسشــان با جهان بیرون حیاطی تر و 
مهم تر می شــود. آن زمان است که شغل 
شما به کسی نیاز دارد که یک هماهنگی 

بین بازار و داخل مجموعه پیدا کند.
پس شــما دیگر نباید وقت خود را روی 
کار کردن درون کار خــود بگذارید. بلکه 
شــما باید روی هدف های کلــی کارتان 
تمرکز کنید. باید به دنبال توسعه تجارت 
و ارتباطات باشید، بازارهای جدید را پیدا 
کنید، کارمندان را آمــوزش دهید و هراز 
چند گاهی به کلیت کار نــگاه کنید تا از 

مسیر اصلی منحرف نشود.
مانند نقاشی که هر چند لحظه یک بار از 
قلم زدن دست می کشد، از دور به تابلو نگاه 
می کند تا کلیت کار را ببیند. بله این اولین 
قدم ها برای شروع رشــد کسب و کارتان 
خواهد بود. تبدیل خودتان از یک کارمند 
به یک مدیر. تمرکز شما باید از یک حرکت 
روز بــه روز به یک تصویر کلــی و بزرگ 

تبدیل شود. شما باید یک هدایت کننده 
شوید. موانع کلی کسب و کارتان را ببینید، 
تحقیق کنید که چطور می شود بهره وری 

را در بخش های مختلف افزایش داد.
 مراقب باشید: اینکه میگوییم به صورت 
طولانی مدت به کارتان نگاه کنید و نقش 
رهبری را بازی کنیــد. اصلًا به معنای آن 
نیست که از روند روزانه شرکت دور بمانید. 
این مهم است که نقش شما در شرکت به 
صورت دو سویه باشد. یعنی هم بتوانید با 
دید بلند مدت از بیرون به داخل نگاه کنید. 
و هم بتوانید از درون به بیرون و از نگاه یک 

کارمند به حرکت شرکت نگاه کنید.
این نکته را هم بدانید. تغییر شــرکت از 
یک کار محلی به یــک کمپانی بزرگ به 
همان اندازه که لذت بخش است، به همان 
اندازه نیز مشکلات را با خودش به همراه 
دارد. هرچقدر بتوانید ســرعت این کار را 
کاهش دهید، بهتر می توانیــد این روند 
انتقالی را کنترل کنید. خیلی از شرکت های 
بزرگ دچار چنین مشکلاتی شده اند. از 
جمله آن ها می توان به اپل اشاره کرد که 

در مرحله ای دچار رکود وحشتناک شد.

رونق دادن به کسب و کار تان ساده است اگر این سه ذهنیت را داشته باشید
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نظام بانکی به استارت آپ ها اعتماد کرده است
علیرضا دلیری معاون توسعه مدیریت و جذب سرمایه معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری گفت: 
سیستم بانکی و اکوسیستم استارت آپی به یکدیگر اعتماد کرده اند که دستاورد آن ارائه تسهیلات 
مناسب از سوی بانک به شرکت های نوین است.علیرضا دلیری با اشاره به روند رشد کسب و کارهای 
فین تکی در ایران گفت: در طول سال های اخیر با افزایش توجه دولت به کسب و کارهای نوین، 

زیرساخت مناسبی برای استارت آپ ها فراهم شد و در این میان کسب و کارهای فین تکی نیز به دلیل 
رونق بازار مالی و جذب مشتریان متعدد از میان آحاد مردم توانستند تا رشد قابل توجهی داشته باشند 

تا جایی که امروزه مردم بیشتر خدمات مالی و بانکی خود را از طریق خدمات الکترونیکی دریافت می کنند 
و کسب و کارهای فین تکی سهم بزرگی از این تراکنش های مالی را به خود اختصاص داده اند که نشان از مقبولیت 

به دلیل تسهیل ارائه خدمات دارد.معاون توسعه مدیریت و جذب سرمایه معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری ادامه داد:یکی 
از مسائلی که خوشبختانه امروز شاهد آن هستیم بحث اعتماد سیستم بانکی و استارت آپی به یکدیگر است؛ در حقیقت نظام بانکی 
تعامل خوبی با شرکت های دانش بنیان و استارت آپی دارد و این نشان می دهد این اعتماد بین هر دو ایجاد شده و نظام بانکی تسهیلات 

مناسبی را به کسب و کارهای جدید ارائه می دهد.
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مدیرعاملشرکتپستایران
اعلامکرد:

تغییررویکردپست
بستریبرایتوسعه
استارتآپهاایجاده

کردهاست

مدیر عامل شرکت ملی پست ایران 
با اشاره به تغییر رویکرد پست، اعلام 
کرد: این تغییر رویکرد، بســتری را 
برای توسعه کسب و کار استارتاپ 
ها در سایه همکاری با شرکت ملی 

پست فراهم آورده است.
به گزارش مرکز روابــط عمومی و 
اطــلاع رســانی وزارت ارتباطات 
و به نقل از روابط عمومی شــرکت 
ملی پســت ایران، حسین نعمتی 
در نشستی به مناسبت 17 مهر روز 
جهانی پست، با اشاره به همسویی 
شرکت ملی پست با تحولات روز دنیا، 
گفت: شبکه پستی کشور، همسو با 
تغییر و تحولات سایر شرکت های 
پســت دنیا و همچنین در راستای 
اجــرای طــرح تحــول دیجیتال، 
زیرساخت ها و امکانات لازم را برای 
توسعه بستر خدمات رسانی، فراهم 

آورده است.
وی با اشــاره به یکصــد و چهل و 
پنجمین ســالروز تاسیس اتحادیه 
پســتی جهانی و عضویت ایران در 
این اتحادیه از همان سال های بدو 
تاسیس، تصریح کرد: پست کشورمان 
در ســال 2018 در بین 173 کشور 

عضو، موفق به کسب رتبه 48 شد.  
مدیرعامل شرکت ملی پست در ادامه 
گزارشی از وضعیت پست در برخی 
شــاخص های عملکردی ارایه داد 
و گفت: یکی از ســرویس هایی که 
در ســال های اخیر  با توجه به نیاز 
روز مشتریان رونق گرفته، خرید و 
فروش اینترنتی اســت که در شش 
ماهه نخست امســال، ترافیک این 
مرســولات 14 درصد بیشتر شده 

است.
نعمتی امکان پرداخت الکترونیکی 
در واحدهای پستی را یکی دیگر از 
نیازهای اساسی مشــتریان عنوان 
کرد و گفت: در حال حاضر در تمامی 
واحدهای پستی دولتی این امکان 
فراهم شده است و درصدد  هستیم 
تا دفاتر پیشــخوان نیز به سیستم 

پرداخت الکترونیک تجهیز شوند.
وی افــزود: بــه منظور تســهیل 
در خدمات رســانی شایسته تر به 
شــهروندان، هم اکنون صد در صد 
نامه رســان ها نیز به دستگاه کارت 

خوان سیار مجهز شده اند.
معــاون وزیر در خصــوص آخرین 
وضعیت کارت های سوخت معطل 
مانــده در دفاتر پســتی نیز گفت: 
تاکنــون بیش از ۹ میلیــون کارت 
سوخت یعنی ۹0 درصد کارت های 
صادر شــده به مردم تحویل شده و 
حدود ۹00 هزار کارت، در باجه های 

معطله باقی مانده است.   
وی به همکاری پست با استارتاپ ها 
نیز اشاره کرد و افزود: تغییر رویکرد 
پست، بستری را برای توسعه کسب و 
کار استارت آپ ها در سایه همکاری 
با شرکت ملی پست فراهم آورده و 
تاکنون هفت فراخوان در موضوعات 
مختلف همکاری، اعلام شده است 
که مورد استقبال کسب و کارهای 

نوپا قرار گرفت.
نعمتی در خصــوص فراهم کردن 
امکان خرید از ســایت های ebay و 
آمازون نیــز گفت: در ایــن زمینه 
با مشــکل تحریم برای پرداخت ها 
مواجه هستیم که امیدواریم با اتخاد 
تدابیر مناسب و راه کارهایی که ارایه 
شده است، این موانع را برطرف کنیم.

خبرگزاریوزارتارتباطات
گــزارش

ISFAHAN
N E W S


	1
	2
	3
	4
	5
	6
	7
	8

